
140 let naše strojne izdelave papirja
Vevški papirničarji smo spet 

pred pomembnim jubilejem; 24. 
junija 1983 bo poteklo 140 let, 
odkar je stekel prvi papirni trak 
na vevškem papirnem stroju. Ta 
datum obeležuje začetek strojne 
proizvodnje papirja, kar pomeni 
bistveni napredek od prejšnje 
ročne proizvodnje, ki je bila ute
čena dotlej že v več krajih ši
rom Slovenije. Po začetku strojne 
proizvodnje je pričel stari obrt
niški način izdelave papirja upa
dati, saj ni mogel več konkurirati 
v pogledu kakovosti, količine, upo
rabi surovin, novih oblik energije 
itd.

S tem dnevom se je leta 1843 
začela tudi prva papirniška tra
dicija na Vevčah, pričel se je 
razvijati delavski razred; to je 
bil pričetek novega obdobja raz
voja industrije, kraja razvoja 
kvalitetnega blaga, ki je pone
sel sloves treh krogov daleč v 
svet, preko meja današnje Jugo
slavije v dežele Sredozemlja, 
Azije, Afrike in drugih konti
nentov. Niti sami vedno ne ve
mo, kako daleč je poznano ime 
Vevč in njene papirnice. S pri
četkom proizvodnje papirja na, 
Vevčah se je začelo novo živ
ljenje, nov utrip v tem predelu 
Ljubljane.

In dan pričetka strojne proiz
vodnje papirja na Vevčah — 24. 
junij — so okoličani ustoličili za 
svoj krajevni praznik. Zato na 
ta dan krajani Vevč in Zgornjega 
Kašlja praznujejo svoj praznik, 
ob letošnji obletnici še posebej 
slovesno.

Ob tem jubileju se moramo 
spomniti ustanovitelja vevške to
varne Fidelisa Terpinca in nje
govih sodelavcev. Prav tako se 
moramo spomniti na posamezne 
faze v razvoju in delovanju za 
tedanje razmere velepodjetja, da
našnjega stanja in nadaljnjega 
razvoja. Papirnica Vevče in nje
ni strokovnjaki so opravili pio
nirsko delo pri razvoju papirne 
industrije v Jugoslaviji. Na Vev
čah so se šolali prvi strokovni 
kadri — papirničarji (še danes 
delajo v papirni industriji širom 
Jugoslavije mnogi strokovnjaki, 
ki so začeli svojo dejavnost kot 
papirničarji prav na Vevčah). Na 
Vevčah je bil tudi ustanovljen in 
je dolgo deloval prvi inštitut za 
papir in celulozo v Jugoslaviji.

V teh 140 letih neprekinjene 
proizvodnje papirja se je zgodilo 
marsikaj. Papirnica je vedno 
stremela za tem, da se je vklju
čevala v tehnološki razvoj, da je 
uvajala nove načine in oblike 
dela.

Ze v začetnem obdobju svoje
ga delovanja si je zagotovila v 
lastnih proizvodnih obratih do
volj celuloze in pozneje tudi le
sovine kot predpogoj za nemote
no proizvodnjo papirja, ki je tudi 
po kakovosti prednjačil v tem 
predelu Evrope.

Vmes sta bili dve svetovni voj
ni. Obe sta vplivali tudi na delo 
in razvoj s posledicami, ki na
stopajo kot dediščina vsake voj
ne: ohromi proizvodnja, razred
čijo se najdejavnejši kadri, spre
meni se struktura porabe proiz
vodov, menjajo se surovinski vi
ri, lastništvo, menja se prodajno 
tržišče itd. Zato so se pojavljala 
tudi obdobja rasti in stagnacije. 
Posebna krizna obdobja pa so za- 
vrla normalen razvoj tudi za 
daljšo dobo.

Sorazmerno kmalu so bile vgra
jene vodne turbine za lastno 
oskrbo z električno energijo na 
Ljubljanici in Savi. V svoji zgo
dovini je bila papirnica surovin
sko in energetsko manj odvisna 
od domačih in tujih dobaviteljev,

kot danes, ko so se gospodarske 
in tržne razmere tako spremeni
le, da postaja zlasti uvozna od
visnost za oskrbo tekoče proiz
vodnje resna ovira.

Pravi razvoj pa je papirnica 
doživela šele po uvedbi samo
upravljanja. V tem času sta bila 
zgrajena dva nova papirna stro
ja, ki sta omogočila, da so se ka
pacitete in s tem tudi količina 
proizvedenega papirja povečale 
skoraj štirikratno. Zgrajen je bil 
nov obrat za premazovanje pa
pirja, kar je v pogledu kakovosti 
bistven napredek; nov obrat za 
proizvodnjo tapet, kjer smo pri
čeli s finalizacijo dela proizvede
nega papirja. Tudi energetsko je 
doživela tovarna svoj preporod; z 
novo toplarno je bil uveden ze
meljski plin kot osnovno kurivo, 
obnovljena je bila ena od dveh 
vodnih turbin na levem bregu 
Ljubljanice v hidroelektrarni Fu
žine. V naslednjem letu naj bi 
pričeli s proizvodnjo električne 
energije tudi obe obnovljeni tur
bini na desnem in levem bregu 
Ljubljanice na Vevčah, leta 1985 
pa še dodatno nova turbina v 
fužinskem gradu.

Poleg teh glavnih investicij je 
bilo v tem času opravljenih ve
liko vzdrževalnih del, tako da 
lahko trdimo, da je delovna or
ganizacija kljub spoštljivi staro
sti v panogi s svojo tehnologijo 
v koraku s časom in je s kvali
teto svojih proizvodov konku
renčna na domačem in na sve
tovnih tržiščih.

Vzporedno z razvojem Papir
nice se je razvijal tudi kraj, pa 
ne samo Vevče, temveč tudi oko
liška naselja kot so Kašelj, Za- 
dvor, Sostro, Polje, Zadobrova, 
Zalog in druga, kjer živi glavni
na vevških papirničarjev. Ome
niti moramo tudi dejavnost druž
benega standarda — prehrana, 
rekreacija, šport, kultura, letova
nja in dopusti, prireditve itd. — 
kot pomembno sestavino v zdru
ženem delu za zadovoljevanje 
delavčevih potreb.

Kljub temu, da je Papirnica 
Vevče tradicionalni izvoznik pa
pirja in v zadnjih letih tudi ta
pet, moramo še posebej poudari

ti, da se je izvoz zadnja leta iz
redno povečal. Lani je bilo izvo
ženo 43 % fizičnega obsega pro
izvodnje, za letos pa računamo, 
da bo ta odstotek še povečan. Iz
važamo brezlesne papirje ■—• bank- 
post, ciklostil, ofset, fotokopirni 
in drugi — srednjefine — eno
stransko in obojestransko pre
mazane in strojno premazane pa
pirje. Po podatkih za prvo četrt
letje 1983 izvažamo v zahodne 
dežele EGS in EFTA 49,72%, v 
dežele v razvoju 46,52 % in v de
žele SEV za konvertibilno in kli
rinško plačilo 3,76 °/o. Pomemben 
postaja tudi skupen izvoz z gra
fično dejavnostjo. Zanimivo je, 
da vevški papir izvažamo v 40 
držav in da so med njimi tudi 
take, za katere bolj redko sliši
mo, kot npr. Aman, Katar, Bah- 
rain, Malta, Nepal, Malezija, Etio
pija itd.

Visok jubilej — 140 let strojne 
proizvodnje papirja na Vevčah in 
krajevni praznik krajevne skup
nosti Vevče-Zg. Kašelj ibomo pro
slavili s športnimi in kulturnimi 
prireditvami, ki se bodo zaklju
čile 25. junija s kulturnim in za
bavnim programom ob srečanju 
naših in zamejskih kulturnih 
skupin z avstrijske Koroške v 
Zajčji dobravi. Kolektiv Papirni
ce Vevče pa se delovno vključuje 
v praznovanje z zgraditvijo šti

rih projektov: novo tiskarno, s 
talno progo, ki povezuje II., III. 
in IV. PS ter staro dodelavo, po
pravi j alnico za viličarje in z ob
ratom za kalcijev karbonat ter 
kaolinsko linijo, adaptirana pa je 
tudi stavba nekdanjih kopalnic 
za potrebe tozda družbeni stan
dard, kjer so mladinci dobili svo
jo mladinsko sobo s pritiklinami

in še bi lahko našteli vrsto manj
ših pridobitev.

Čestitam vsem delavcem in 
upokojencem Papirnice Vevče ter 
krajanom KS Vevče-Zg. Kašelj k 
skupnemu prazniku, jubilejnemu 
letu, uspehom s posebno željo po 
nadaljnjem razvoju!

Stane Ermenc 
direktor DO

Pogled v papirno dvorano Papirnice Vevče malce manj kot sto let
nazaj

Maši smeli načrti so še vedno

Zaostrene gospodarske razmere 
so v zadnjih letih močno zavrle 
investicijsko dejavnost, kar se 
delno občuti tudi v Papirnici 
Vevče. Investicije manjšega ob
sega, male investicije in investi
cijsko vzdrževanje se odvijajo 
dokaj normalno, medtem ko več
je, v srednjeročnem načrtu raz
voja zamišljene izgradnje že v 
pripravljalni fazi zadevajo na do
ločene ovire. Med večje investi
cijske korake, ki bi jih morali 
storiti v bližnji prihodnosti, spa
data izgradnja obrata za proiz-

kamen spotike
vodnjo beljene lesovine in rekon
strukcija četrtega papirnega stro
ja.

Investicijska zasnova za proiz
vodnjo beljene lesovine je bila na 
republiški komisiji za oceno in
vesticij v začetku tega leta že 
obravnavana in pozitivno ocenje
na. Hkrati s pozitivno oceno je 
komisija dala tudi napotek za 
uskladitev lesno bilančnih raz
merij med proizvajalci in potroš
niki lesa ter Papirnico Vevče. 
Ker je v danem trenutku povsem 
sodeč povpraševanje po lesu

Tovarna je žlahtna sredina, v kateri se človek dobro počuti in jo ima rad. V njej je lepo delati, saj je 
srečna sinteza razmišljajočega, proizvodnega in poslovnega dela. Papirni trak se prepleta preko njenih 
strojev; najprej ožji, pozneje širši in nato najširši. Bel trak papirja; le kdo bi izračunal, koliko metrov 

ga je steklo v stoštiridesetih letih! SREČEN PRAZNIK, NAŠA PAPIRNICA!

mnogo večje od proizvodnje, nam 
je komisija prav tako svetovala, 
naj si morebitni primanjkljaj les
ne surovine iz domačega trga 
skušamo nadomestiti z uvozom. 
Investicijska zasnova za proiz
vodnjo beljene lesovine v Vevčah 
je bila obravnavana tudi na or
ganih splošnega združenja celu
lozne, papirne in papirno-prede- 
lovalne industrije ter na sploš
nem združenju grafične industri
je. Obe združenji to našo inve
sticijsko politiko podpirata in 
menita, da pomeni pravilno us
meritev. Zanimivo je, da je bila 
podpora grafične industrije bolj 
izrazita in enotna, kot podpora 
papirne industrije, ker predvsem 
Krško kot velik potrošnik lesa 
tovrstnih naših prizadevanj ne 
odobrava. Povsem negativno sta
lišče do razvoja Papirnice Vevče 
ima splošno združenje za gozdar
stvo. V teh krogih menijo, da za 
nove porabnike lesa v Sloveniji 
preprosto ni več prostora, ne gle
de na to, kako donosna ali izvoz
no uspešna bi bila nova proiz
vodnja. Vsestranske podpore pri 
dolgoročnem reševanju vevškega 
surovinskega vprašanja torej še 
ni, vendar akcija v tej smeri po
teka naprej. Pri tem upamo, da 
bodo ekonomski argumenti in so
razmerna izvozna uspešnost Pa
pirnice Vevče končno le prepri
čali širšo družbenopolitično skup
nost o pravilnosti našega načrta. 
Pripravlja se investicijski pro
gram, poleg tega pa smo uvrščeni 
tudi med kandidate za posojilo 
Mednarodne banke za obnovo in 
razvoj. Prav tako :so vzpostavlje
ni ustrezni stiki z možnimi do
bavitelji tuje tehnološke opreme. 
S tem v zvezi je bil na Finsko 
poslan večji vzorec lesa v sesta
vi, s kakršno naj bi razpolagali 
po izgradnji obrata (smreka, bor, 
topol) zaradi polindustrijske po
izkusne proizvodnje lesovine po 
najsodobnejši tehnologiji, za ka-
(Nadaljevanje na 2. strani)
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Gibanje proizvodnje 
v mesecu maju in juniju 1983

TOZD TEHNIČNI PAPIR

Indeks doseganja 
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1. Proizvodnja:
Papir skupaj ton 2823 2847 2732 103,3 104.2
— od tega klasični papirji 1455 1489 1599 91,0 93,1
— od tega premazani papirji 1369 1358 1133 120,8 119,9
Lesovina ton 311 348 417 74,8 83,5
El. energija Mwh 4173 4281 3750 111,3 114,2
2. Izvoz ton: 1276 1424 1417 89,6 100,5

3. Izkoriščen je zmogljivosti papirnih ter premaznega stroja:
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II. PS 94,7 94,5 93,0 92,2
III. PS 91.8 92,7 92,1 91,8
IV. PS 95,8 92,9 91,7 88,6
PS skupaj: 94,1 93,4 92,6 90,9
PRS 74,3 70,3 66,3
4. Izmet v %:
klasični papirji 14.6 14,5 12,1 13,1
premazani papirji 20,8 18,1 21,2

Proizvodnja papirja je bila v TOZD Tehnični papir aprila
nižja od poprečno dosežene v preteklih mesecih, za 3,3 % pa 
je presegla planirano. Ugodni proizvodni rezultati so bili do
seženi predvsem z maksimalno izkoriščenimi papirnimi stroji 
ter sestavo proizvodnega programa, ki je v primerjavi s pre
teklimi meseci vseboval manj papirjev za izvoz ter več papirjev 
višjih gramskih tež. V primerjavi s preteklimi meseci smo 
zabeležili nekoliko več ofset, voluminoznih papirjev ter ku- 
lerjev, tapetnih papirjev pa skoraj nismo izdelovali.

Proizvodnja lesovine je bila prav zaradi izostanka tapetnih 
papirjev še nižja kot prejšnje mesece.

TOZD GRAFIČNI PAPIR

Indeks doseganja
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1. Proizvodnja 
papirja ton: 3069 3299 3065 100,1 107,6
2. Izvoz ton: 1751 1009 1500 173,1 67,3
3. Izkoriščenje zmogljivosti V. PS:
Stopnja v % 89,6 87,4 82,9
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4. Izmet v %: 16,2 14,8 10,5 15,6

Dosežena neto proizvodnja papirja je bila zaradi izredno 
narasle zaloge nedovršene proizvodnje nižja od poprečno do
sežene proizvodnje v preteklih mesecih. Bruto proizvodnja pa
pirja je bila aprila sicer najvišja v letošnjem letu in to zato, 
ker smo izdelovali znatno težje papirje, pa tudi na strojih 
smo zabeležili nižje zastoje. Izvožene količine so bile izredno 
visoke, ker so bile delno realizirane iz zalog preteklih mesecev.

TOZD VETA

Proizvodnja tapet je bila v aprilu dobrih 6 % nad planirano 
količino, vendar izpad preteklih mesecev še ni nadoknaden. 
Pri takšni dinamiki proizvodnje bo to možno v naslednjih me
secih. Proizvodnja lepila pa je bila zaradi pomanjkanja uvo
ženih surovin še vedno precej nižja od planirane.

Od 15. maja do 15. junija
MESEC KNJIGE ZALOŽBE DELAVSKE 
ENOTNOSTI
20 % CENEJE! V VSEH KNJIGARNAH 
PO SLOVENIJI!

Informacije po telefonu 320 403

PREBERITE

Ali bomo zaslužili toliko, 
kolikor smo že porabili?

Veliko smo že govorili in pisali 
o rezultatu poslovanja v letu 1982. 
Konec meseca februarja smo 
obravnavali poslovno poročilo na 
zborih delavcev in na delavskih 
svetih, v aprilu pa smo potrjevali 
že rezultate prvega letošnjega če
trtletja. Formalno so bili rezul
tati poslovanja približani in raz
loženi tako, da ni razlogov in 
potreb za dodatno pojasnjevanje. 
Pa vendar menimo, da je pobuda 
oddelka za informiranje, naj pri
kažemo rezultate poslovanja v 
bolj poljudni in manj suhoparni 
obliki, kakor je to sicer naša na
vada, upravičena.

Na zborih delavcev in na de
lavskih svetih običajno ni raz
prav; morda je vzrok za takšno 
pasivnost v tem, ker je v kupu 
posredovanega zbira podatkov o 
poslovanju težko izluščiti po
dročje, ki zasluži razpravo ali pa, 
da je poznano vsem delavcem in 
bi lahko o tem razpravljali. Da 
je gradivo preobsežno in pogosto 
nerazumljivo, smo krivi finančni 
delavci, ki bodisi ne znamo ali 
zaradi pomanjkanja časa ne zmo

remo v par dneh, ki so nam za 
to na razpolago, pripraviti podat
ke po sistematiki, ki jo zahteva 
zakon in tako, da bi bilo najbolj 
razumljivo za celoten kolektiv. Iz 
navedenih razlogov bomo posku
šali nekatere zanimive podatke 
posredovati preko našega inter
nega glasila in tako dodati še en 
prispevek k razvitemu, pa vendar 
še nepopolnemu sistemu informi
ranja.

Izkazovanje rezultatov poslo
vanja OZD je prikaz podatkov in 
informacij o ustreznih ekonom
skih kategorijah in o ustreznih 
temeljnih poslovnih funkcijah. 
Medtem, ko podatki že na nev
tralen način kažejo na določena 
dejstva, so informacije že pro
blemsko usmerjene in spodbujajo 
odločitev.

V nadaljevanju se bomo sre
čali zlasti z dvema vrstama in
formacij : s tistimi, ki slonijo na 
absolutnih številih in s kazalniki, 
ki so rezultat relativnih števil; to 
so števila, ki jih dobimo z delit
vijo dveh velikosti (stopnja, in
deks, koeficient).

Indeksna razmerja v bilanci stanja na dan 31. 12. 1982 
v primerjavi z 31. 12. 1981

Znesek je računan na dan 
31. 12. 81, ko je stanje 100

AKTIVA: sredstva L. 1982 
indeks

obveznosti do T 
PASIVA: virov ^*100

sredstev
L. 1982 
indeks

A. Poslovna sredstva 157 A. Obveznosti do virov
osnovna sredstva 144 poslovnih sredstev 158
obratna sredstva 168 kratkoročne obveznosti 180
finančne naložbe 122 dolgoročne obveznosti 99

poslovni sklad 156
B. Sredstva rezerv 214 B. Obveznosti do virov

sredstev rezerv 214
C. Sredstva solidarnosti — C. Obveznosti do virov

sredstev solidarnosti 203
D. Sredstva za druge namene 119 D. Obveznosti do virov

sredstev za druge namene 119
176 hj. Obveznosti do virov

sredstev skupne porabe 114
SKUPAJ SKUPAJ
AKTIVA = 4.733,015.476 din 157 PASIVA = 4.733,015.476 din 157

Bilanco stanja smo zelo poeno
stavili prav zato, da ne bi z mno
žico podatkov zameglili tiste, ki 
so za informiranje najnujnejši. 
Izognili smo se vrednostnim po
datkom po postavkah, razen v 
skupnem znesku in sicer zato, ker 
je to del poslovne tajne podjetja 
in tudi zato, ker je mogoče bist
venejše od absolutnih števil spo
znati indeksna razmerja leta 1982 
do leta 1981.

Aktiva OZD znaša konec lan
skega leta torej 4.733,015.476 din 
in je za 57% večja kakor leto 
pred tem. Najbolj so narasla 
sredstva rezerv (114%), nato 
sredstva skupne porabe (76%). 
Relativno počasneje naraščajo fi
nančne naložbe, osnovna sredstva 
so narasla le za 44 %, kar je bolj 
posledica revalorizacije osnovnih 
sredstev, kakor pa novih investi
cij. To je seveda odraz restriktiv
ne investicijske politike v Jugo
slaviji. V nasprotju s tem pa so 
narasla obratna sredstva za 68 % 
in predstavljajo 1/2 vseh poslov
nih sredstev.

Bilanco stanja predstavlja v 
aktivi naše premoženje oziroma 
vrednost naše delovne organiza
cije. V pasivi pa so navedeni viri 
našega premoženja oziroma ob
veznosti do virov sredstev. Naše 
premoženje smo torej bistveno 
povečali s kratkoročnim zadolže
vanjem (80%) in z izdvajanjem 
sredstev v poslovni sklad (56 %), 
medtem ko so ostale obveznosti 
do virov sredstev zanemarljive.

Med kratkoročnimi in dolgo
ročnimi obveznostmi :so seveda 
tudi devizni krediti. Skupne krat
koročne in dolgoročne obveznosti 
do virov sredstev znašajo 
1.681,316.905 din. Prav iz te po
stavke izhajajo največje obvez
nosti, katerih pokrivanje je od
visno v veliki meri od uspešnosti 
izvoza oziroma od tega, koliko bo 
izvoz dohodkovno uspešen in ko
liko deviznih sredstev bo ostalo 
od realiziranega izvoza DO.

Slabosti naše OZD se kažejo 
zlasti v previsoki zadolženosti. 
Zadolženost je narasla v primer
javi z letom 1981 kar za 59 %. 
Porast predstavljajo novi krediti, 
tečajne razlike in obresti. Od 
vseh zadolženosti predstavljajo 
dolgoročne le 20 %.

Navedeni podatki nas opozar
jajo na veliko obremenitev po
slovnega sklada v naslednjih le
tih. Ker zadolženost predstavlja 
približno 3,5 letnih osebnih do
hodkov in skupne porabe vseh 
delavcev naše DO, si nikakor ne 
moremo in ne smemo dovoliti ta
kega poslovnega rezultata, ki ne 
bi vzdržal navedenih obveznosti.

Pregled aktive in pasive nam 
kaže, da v letu 1982 nismo izva
jali investicij, ali pa so te inve
sticije bile simbolične, da smo se 
zadolževali, da bi s tem obdržali 
kontinuiteto v proizvodnji. Po
sledica takega poslovanja pa je 
tudi poslovni sklad, ki je pove
čan v primerjavi s kratkoročnimi 
obveznostmi, v strukturi obvez
nosti do virov poslovnih sredstev 
pa še vedno premajhen. Tako 
trditev potrjuje tudi izračun koe
ficienta finančne odvisnosti:

poprečni poslovni sklad
— 0,36

poprečna poslovna sred.

Kazalnik pove, v kolikšni meri 
poslovni sklad pokriva poslovna 
sredstva (36%). Ostala poslovna 
sredstva so pokrita (64%), kakor 
je že bilo rečeno, z dolgoročnimi 
in kratkoročnimi obveznostmi do 
virov poslovnih sredstev.

Tematika, ki smo jo poskušali 
predstaviti, je zelo zahtevna in 
obširna. Zato lahko pričakujemo, 
da kateremu od bralcev podatki 
in informacije ne bodo v celoti 
razumljive in bo potrebno dodat
no pojasnjevanje. Veliko je še 
področij, katerih se nismo uspeli 
dotakniti, čeprav so zanimiva in 
bi se bilo potrebno z njimi se

znaniti. Vsem skupaj naj bi bolj 
prodrlo v zavest spoznanje, da 
brez dobrega in učinkovitega de
la ne bomo mogli prebroditi vseh 
ovir, ki stojijo pred nami, zlasti 
v naslednjih dveh letih.

Poslovni rezultat prvega četrt
letja 1983 sicer kaže nadaljevanje 
ugodnega poslovanja iz leta 1982. 
Podrobnejša analiza pa bi ravno 
tako pokazala, da poslovni rezul
tat še vedno ne zadošča, da bi 
lahko normalno poravnavali ob
veznosti do kreditov (zlasti ino
zemskih) in hkrati zagotavljali 
normalno proizvodnjo.

Ob obravnavah rezultatov po
slovanja se vsiljuje občutek, da 
smo s poslovanjem kar preveč 
zadovoljni. Posledica takega raz
položenja ni vedno pozitivna, 
predvsem pa bi to veljalo tudi 
za nas. Če se pri doseganju tre
nutno ugodnega poslovnega re
zultata ne bomo zavedali obvez
nosti, se lahko zgodi, da ne bomo 
uspeli pokriti tistih, ki smo jih v 
preteklosti sprejeli na račun bo
dočega poslovnega uspeha.

Izidor Furlan

IMaši smeli 
načrti so še 

vedno kamen 
spotike

(Nadaljevanje s 1. strani)
tero se zanimamo. Rezultati teh 
poskusov nam bodo v dodatno 
pomoč pri razreševanju težavne 
problematike oskrbe z lesom in 
vprašanju kakovosti bodoča last
ne beljene lesovine.

Priprave za rekonstrukcijo PS 
4 ne zaostajajo mnogo za projek
tom »beljena lesovina«. Ker se 
bo na PS 4 po rekonstrukciji 
zmogljivost praktično podvojila, 
se tudi pri tej investiciji zastav
lja vprašanje surovinske oskrbe. 
Slednja bo v veliki meri rešena 
z lastno proizvodnjo beljene le
sovine, zato bi moral biti v nor
malnih razmerah obrat za belje
no lesovino zgrajen pr.ed rekon
strukcijo PS 4, ali v najboljšem 
primeru hkrati z njo. Istočasno 
izvajanje obeh navedenih inve
sticij bi vsekakor predstavljalo 
izredne finančne in tehnično ope
rativne obremenitve za našo de
lovno organizacijo, vendar tudi 
to ni povsem nemogoče. Predvi
den je potek rekonstrukcije v 
treh fazah, pri čemer bo prva 
faza predstavljala gradbena dela, 
v drugi fazi pa bo opravljena 
montaža tistega dela opreme, ki 
je možna med obratovanjem pa
pirnega stroja. V tretji fazi, ki 
bo trajala približno štiri mesece* 
bo izvršena montaža tehnološko 
najzahtevnejše opreme. Predvide
va se, da bo velik del za rekon
strukcijo potrebne opreme izde
lala domača strojna industrija, 
kar se doslej pri investicijah v 
papirni industriji ni prakticiralo. 
Namen uvajanja domače opreme 
je večstranski: zmanjšanje deviz
nih investicijskih stroškov, zmanj
šanje odvisnosti od uvoženih re
zervnih delov in usposabljanje 
domače industrije za kasnejše 
večje investicije.

Republiška komisija je investi
cijsko zasnovo za rekonstrukcijo 
PS 4 tudi že obravnavala in jo 
prav tako pozitivno ocenila. Še 
posebno to investicijo podpira 
grafična industrija, ki od nje pri
čakuje predvsem večje količine 
kvalitetnejšega papirja. Žal pri 
vsem tem ostaja odprto vpraša
nje dovoljenja za uvoz tehnolo
ške opreme, k čemer lahko največ 
prispevamo z dodatnim pospeše
vanjem izvoza.

Dušan Kogej, 
vodja razvojno-investicijske 

službe
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Prve mesece letošnjega leta nam je kljub težavam uspelo 
oskrbeti proizvodnjo s surovinami in obratovati neprekinjeno

Najtežja problematika, s katero 
smo se soočili v letošnjem pr
vem četrtletju, je bila še nadalje 
oskrba proizvodnje s potrebni
mi surovinami in v zvezi s tem 
visoke izvozne obveze. Zal iz
voznega plana po količini, šel 
manj pa po vrednosti nismo iz
polnili, oskrbeti proizvodnjo pa 
nam je z velikimi težavami in 
na vse možne načine le uspelo, 
tako da je obratovanje potekalo 
neprekinjeno. Pni izvozu smo se 
namreč posluževali takšnih oblik, 
ki so nam omogočale bolj ugodno 
razpolaganje z devizami, kot ga 
nudi klasični izvoz (56 %>).

Zaradi dokaj normalne oskrbe 
s surovinami tudi proizvodni re
zultati niso izostali. V celoti smo 
izdelali 18.688 ton papirjev, kar je 
za ca. 1400 ton oz. 8 %> nad pla
nirano količino, lanskoletne pro
izvodnje pa zaradi izdelave pa

pirjev nižjih gramskih tež, več
jega izmeta in zastojev na PS 
nismo dosegli.

Proizvodnja tapet se je gibala 
v višini lanskoletne, planirana 
količina pa zaradi priprav na no
vo kolekcijo ni bila dosežena; iz
pad bo nadoknaden v naslednjih 
mesecih.

Proizvodni rezultati posamez
nih TOZD, ki so navedeni v na
daljevanju, pa so vsaj s stališča 
proizvodnje papirja zaradi neso
razmerno porazdeljenih izvoznih 
bremen dokaj različni. Tako je 
prav zaradi majhnega izvoza do
segel TOZD Grafični papir bolj
še proizvodne in tudi finančne 
rezultate kot TOZD Tehnični pa
pir, finančni uspeh TOZD VETA 
pa je bil izrazito neugoden za
radi še nepotrjenih cen nove ko
lekcije, ki je zato v skladiščih 
čakala na prodajo.

TOZD Tehnični papir

Doseženo
1983

v I. trim.
1982

Plan
I. tr. 83

Indeks
I. tr. 82 plan 

= 100 =100

1. Proizvodnja:
Papir skupaj ton: 8.564 9.162 8.196 93,5 104,5
— od tega klasični pap. 4.499 5.087 4.798 88,4 93,8
— od tega premazani pap. 4.065 4.075 3.398 99,8 119,6
Lesovina 1.082 1.134 1.250 95,4 86,6
Električna energija Mwh 12.949 11.795 11.250 109,8 115,1
Para Mwh 86.221 85.730 79.874 100,6 107,9
2. Stopnja izkoriščenja papirnih ter premaznega stroja v °/o:
Papirni stroji 93,2 93,6 90,9
PRS 68,9 64,7 66,3 (v 1. 1982)
3. Izmet v °/o:
Klasični papirji 14,5 11,3 12,1 (v 1. 1982)
Premazani papirji 17,6 20,1 21,2 (v 1. 1982)
4. Izvoz:
Papir ton 4.420 3.163 4.250 139,7 104,0

Med prvomajskimi prazniki so naši vzdrževalci na petem papirnem 
stroju opravili remont. Da je šlo delo hitreje od rok, so prišli na 

pomoč tudi količevski vzdrževalci

Proizvodnja papirja je bila v 
TOZD TP dosežena glede na pla
nirano za 4,5 %>, 6,5 %> pa je zao
stajala za lanskoletno. Kot je 
razvidno iz tabele, je bilo več kot 
polovica proizvodnje namenjene 
za izvoz, kar pomeni, da se je 
proizvodni program podrejal po
trebam izvoza, to pa je glavni 
razlog za nižjo proizvodnjo od 
lanskoletne. Tako smo izdelovali 
v poprečju za ca. 3,5 grama lažje 
papirje kot lani in sicer od kla
sičnih vrst največ kulerjev, cik
lostila, ofset ter bankpost papir
jev, dočim so bile nekatere kva
litete papirjev, ki jih izdelujemo 
izključno za domači trg, skoraj 
črtane iz proizvodnega programa 
(tapetni papirji).

Tudi delež premazanih vrst za 
izvoz je bil znatno večji kot lani 
in ker smo izvažali predvsem 
obojestransko premazane papirje, 
je delež teh papirjev v primer

javi z enostransko premazanimi 
porasel od 62 °/o v lanskem tri
mesečju na 75 °/o letos.

Ker na žalost naša lesovina ni 
uporabna za vse vrste papirjev, 
smo zaradi sprememb v proiz
vodnem programu (zmanjšana iz
delava tapetnih papirjev) znižali 
tudi proizvodnjo lesovine, ki tako 
ni dosegla niti lanskoletne niti 
planirane.

Za 10 °/o višja proizvodnja el. 
energije v primerjavi z lansko
letno je bila omogočena z obnovo 
enega od agregatov v HC Fužine 
v lanskem letu. Tako se je delež 
domače el. energije v celotni po
rabi povečal od 71 °/o v lanskem 
trimesečju na 77 %>. Za lastne po
trebe pa smo proizvedli oziroma 
porabili več pare kot lani, kar 
pomeni glede na manjšo proiz
vodnjo večjo specifično porabo 
pare na tono papirja.

TOZD Grafični papir

Doseženo Indeks

1983 1982 I. tr. 83 I. tr. 82 
= 100

plan 
= 100

1 Proizvodnja:
Papir ton 10.124 9.993 9.121 101,3 111,0
2- Stopnja izkoriščenja V. PS 86,6 86,9 82,9
3. Izmet v °/o: 14,5 11,1 15,6
4. Izvoz ton: 2.286 4.579 4.500 49,9 50,8

Pogled na razdrtega velikana je bil kar grozljiv. Toda čez teden 
dni je bilo vse nared in stroj je zopet tekel s hitrostjo 450 m/min

Zaradi zmanjšanih zalog nedo
vršene proizvodnje ter izpada 
proizvodnje za izvoz, je bila pro
izvedena količina v I. trimesečju 
večja od lanskoletne v tem času 
in kar za 11 °/o večja od plani
rane. Za polovico manjši izvoz v 
primerjavi s planom in lanskim 
obdobjem je bil posledica po
manjkanja naročil za masovne 
papirje v začetku leta, že v me
secu aprilu pa beležimo izvoz nad 
planirano količino. Ker je naro

čil sedaj dovolj, bo možno izpad
le količine v naslednjih mesecih 
nadoknaditi, kolikor bodo to do
puščale proizvodne možnosti. Do
bro polovico proizvodnega pro
grama so sestavljali ofset papirji 
(sem vključujemo tudi rahlo 
premazane papirje), od premaza
nih vrst pa smo izdelali največ 
enostransko premazanih papir
jev, od katerih so zavzemali pa
pirji za pivske etikete pomembno 
mesto.

bomo seveda še zelo občutili ob 
pomanjkanju deviz za plačilo 
materialov in rezervnih delov, ki 
jih ne moremo nabaviti v okviru 
omenjenih poslov. Prav tako ne 
bo deviz za odplačilo anuitet, ki 
jih bomo morali po vsej verjet
nosti odložiti na poznejši čas. V 
kolikor pa bi hoteli zadostiti 
vsem obveznostim, bi morali iz
voziti preko 70 % celotne proiz
vodnje, česar pa nam proizvodne 
možnosti ne dopuščajo.

Iz domačega trga smo prejeli 
približno tretjino potrebne celu
loze, pretežno listavcev. Medtem, 
ko so dobave iz Sremske Mitro
viče potekale enakomerno, tega 
ne moremo trditi za dobave iz 
Krškega, ki jih je zaviral neuspel 
dogovor o povišanju cen celuloze. 
Še težje je bilo s klejivi, saj so 
dobavitelji zahtevali devizno par
ticipacijo, ker pa deviz nimamo, 
so dobave za II. kvartal zelo 
vprašljive. Močno se zaostruje 
dobava tudi drugih kemikalij, saj 
moramo dobaviteljem priskrbeti 
uvožene surovine, da nam izde
lajo želeni izdelek. Priča smo tu
di izrednemu naraščanju cen, ker 
večina domačih izdelkov bazira 
na uvoženih substancah, ki se za
radi naglega padanja tečaja di
narja izredno dražijo. Zelo so se 
podražili npr. optična belila, 
škrob, kazein, da o uvoženih su
rovinah sploh ne govorimo.

Pri plasiranju naših proizvo
dov ni bilo težav, razen v začetku 
leta, ko ni bilo dovolj izvoznih 
naročil za papirje iz V. PS. Večje 
težave so bile proizvodnega zna
čaja, saj nismo vedno sposobni 
izdelati ob dogovorjenih rokih 
dovolj kvalitetnih papirjev za iz
voz. Ponovne izdelave in dodela
ve nam te količine zmanjšujejo 
in obenem ovirajo tudi izpolnje
vanje pogodbenih količin kupcem 
na domačem trgu, katerim ne
uspelih izvoznih izdelav in ostan
kov tudi ne moremo dobavljati, 
že tako pa povečan izvoz zmanj
šuje količine papirja za domači 
trg.

TOZD VETA

Doseženo 1
1983

v I. trim.
1982

Plan
I. tr. 83

Indeks
I. tr. 82 plan 

= 100 =100

1. Proizvodnja:
Tapete rolic 735.906 728.946 875.000 101,0 84,1
Lepilo zavitkov 32.460 62.765 50.000 51,7 64,9
2. Izkoriščcnje zmogljivosti tapetnih strojev:
Stopnja v %: 58,9 69,5 65,5
3. Izmet v °/o: 10,4 10,5 8,7
4. Izvoz tapet rolic: — 170.000 250.000

Izpad proizvodnje tapet v pri
merjavi s predvideno plansko ko
ličino je bil posledica priprav na 
novo kolekcijo, ki pa bo glede na 
ugodne prodajne možnosti lahko 
nadoknaden v naslednjih mese
cih. Zaradi pomanjkanja ene od 
uvoženih komponent je tudi pro
izvodnja lepila precej zaostajala 
za lanskoletno in planirano koli
čino.

TOZD Blagovni promet

Se nadalje je bila najtežja pro
blematika tozda BP oskrba pro
izvodnje z ustreznimi surovinami 
ter izpolnitev visokih izvoznih 
obvez. Pogoji poslovanja so se 
nekoliko izboljšali, saj razpolaga
mo s 56 %> deviznega priliva, po
magali pa smo si tudi pri usme
ritvi izvoza v take oblike, ki pri
našajo bolj ugodno razmerje pri 
uporabi izvoznih plačil za oskrbo 
z repromaterialom. Tako smo ši 
precej materialov oskrbeli s kom
penzacijskimi posli in v okviru 
maloobmejnega prometa, precejš
nje količine celuloze pa smo pre
jeli tudi na predelavo od grafi- 
čarjev. Izpad direktnega izvoza

tuz.u tiiagovni promet

Doseženo
1982

v I. trim.
1983

Plan
I. tr. 83

Indeks
I. tr. 82 plan 

= 100 =100

Prodaja papirja: 
Domači trg:
Papir ton 11.936 10.862 7.791 110 153
Papir 000 din 899.104 647.322 617.016 139 146

Izvoz:
Papir ton 6.706 7.743 8.750 87 77
Papir 000 din 378.716 306.718 425.153 123 89
Izvoz v $ 4,136.139 6,831.378 6,475.000 61 64

Plan izvoza smo po količini do
segli s 77 %, po vrednosti pa le 
66 °/o in tudi v primerjavi z lan
skim trimesečjem je bistveno za
ostajal. Ker je sedaj izvoznih na
ročil dovolj še za III. kvartal, bo 
ta izpad možno nadomestiti, ko
likor bomo seveda sposobni te 
količine tudi res izdelati. Za do
mače tržišče smo razpolagali zj 
bistveno večjimi količinami kot 
jih predvideva plan, vendar po
vpraševanju nismo mogli zado
stiti. Večja prodaja se je odraža
la tudi na finančnem uspehu, saji

na domačem trgu dosegamo sko
raj za tretjino višje prodajne 
cene.

Prodaja tapet je bila v I. kvar
talu komaj omembe vredna, saj 
ob izidu nove kolekcije še nismo 
uspeli uveljaviti novih prodajnih 
cen. Te so bile konec aprila 
potrjene in bo izpad spričo ugod
nih prodajnih možnosti lahko na
doknaditi. Izvoza tapet v I. kvar
talu ni bilo, vendar se tudi na 
tem področju v naslednjih mese
cih odpirajo možnosti.

Izgledi glede plasmaja naših 
proizvodov niso slabi, oskrba z 
repromaterialom pa tudi vnaprej 
ne bo rožnata, saj ni pričakovati, 
da bi se z novim svežnjem ukre
pov, ki jih pripravlja ZIS, situa
cija v tem pogledu kaj bistveno 
izboljšala.

Milena Avbelj

Ob remontu so bila potrebna različna dela, tudi mizarska; na sliki
Martin Janžekovič

»NNNP — GOLOVEC 83«
Na potres moramo biti pri

pravljeni. Vedeti moramo, da 
se lahko pojavi Iznenada. Za
to moramo pravilno ukrepati 
že pred potresom, med potre
som in po potresu.

Vključimo se v akcijo svo
je delovne skupine, (krajevne 
skupnosti ali enote, kamor 
smo za takšne primere bili 
dodeljeni.
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Zazidalni načrt Papirnice Vevče
Območje zazidalnega otoka MP 

7 je bilo namenjeno proizvodnim 
dejavnostim že po Generalnem 
urbanističnem planu Ljubljane 
leta 1966. Ta zazidalni otok ob
sega meje sedanje papirnice ter 
širše vplivno območje, skupaj z 
neposrednimi sosednjimi parcela
mi.

Vsi dosedanji objekti v območ
ju zazidalnega otoka MP 7 so bili, 
zgrajeni na osnovi posamičnih 
lokacijskih dokumentacij, ki žal 
niso vedno zagotavljale možnosti 
skladnega razvoja tudi vseh 
spremljajočih dejavnosti. Posebej 
kritična pa je obstoječa notranja 
cestno prometna mreža z neza
dostnimi parkirnimi površinami 
za zaposlene in obiskovalce. Prav 
tako bo tudi potrebno rekonstrui
rati skoraj v celoti omrežje in
dustrijskih železniških tirov, da 
bo v bodočnosti možno obvlado
vati celotno razširjeno območje 
zazidalnega otoka MP 7 oziroma 
razvojne površine Papirnice Vev
če. Poudariti velja še eno zahte
vo iz mednarodnega sporazuma, 
in sicer možnost ureditve plovne 
poti Soča—Sava, ki pa je zelo 
malo verjetna.

Z bivšo Sosesko (podjetjem za 
urejanje stavbnih zemljišč v ob
činah Bežigrad in Moste) oziroma 
sedanjo ZIL — TOZD Soseska, 
smo v marcu 1982 sklenili pogod

bo za izdelavo programskega de
la zazidalnega načrta, ki je bil v 
aprilu 1983 tudi izdelan. Osnutki 
zazidalnega načrta so bili razobe- 
šeni na več mestih v tovarni, 
vendar je bil odziv pri zbiranju 
pripomb sila slab.

Kaj nam prinaša zazidalni na
črt? Razdeljen je v naslednja po
glavja:

— historiat,
— urbanistična dokumentacija,
— analiza funkcij otoka MP 7,
— razvojni program PV,
—• načela prostorske izrabe in 

programske organizacije,
—■ komunalna opremljenost,
— ekologija in varstvo okolja,
— predhodna mnenja in smer

nice,
— ekonomska presoja stroškov 

urejanja zemljišča,
— grafične priloge.
Razvojni program obsega am

biciozne načrte (toda realne) tja 
do leta 2020. Tako naj bi se ob
V. papirnem stroju zgradil nov
VI. papirni stroj, na skrajnem 
vzhodnem delu je rezervirano ob
močje za energetiko, ob Papirni
ški poti pa bodo objekti za pro
izvodnjo beljene lesovine, vzdr
ževalne delavnice in nova trans
formatorska postaja. Levi breg s 
Sigami je rezerviran za papirna 
stroja VII in VIII, za skladišče

maziv in goriv ter za finalizacijo 
papirnih izdelkov.

Zazidalni otok MP 7 omejujejo 
z vseh strani ceste: na severu 
Vevška cesta, na vzhodu Cesta 
heroja Trtnika, na jugu pa Papir
niška ulica, ki se nadaljuje v se
verni meji zazidalnega otoka MM 
8 oziroma v Litijski cesti, na za
hodu pa bodoča nova povezoval
na cesta med Zaloško na severu 
in Litijsko cesto na jugu. Skrajni 
severovzhodni vogal območja ob 
križišču Vevške ceste in nove po
vezovalne ceste Zaloška—Litij
ska cesta ostaja po GUP Ljublja
ne nezazidljiva zelena površina, 
s čimer je preprečen neposredni 
stik stanovanj v Polju (zazidalni 
otok MS 8) in proizvodnje v za
zidalnem otoku MP 7. Tako je 
tudi fizično omogočena zasaditev 
zelene zaščitne protihrupne bari- 
ere med obema dejavnostima.

Zazidalni načrt bo še pred po
letnimi dopusti obravnavan na 
Razvojno-gospodarski skupnosti 
naše občine ter na izvršnem sve
tu. Po javni razgrnitvi in po
trditvi pa sledi izdelava tehnič
nega dela zazidalnega načrta, ki 
bo obsegal tehnično-tehnološke 
rešitve posameznih objektov in 
naprav.

Vodja investicijske službe 
Stane Jalovec
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Kalcijev karbonat
Ideja o nadomestitvi kaolina s 

kalcijevim karbonatom je tudi na 
Vevčah že stara. Za sicer eno
staven postopek pridobivanja bi 
bil potreben precejšen del uvože
ne opreme, ki pa je zaradi uvoz
nih restrikcij ni. Odločili smo se 
za kompletno domačo opremo, 
načrtovano v naših konstrukcij

skih birojih in izdelano doma.
RUDIS je prevzel kompleten 

projektantsko-izvedbeni inženi
ring ter tako leta 1981 s projek
tanti IBT pristopil k izvedbi pro
jektov. Pogodbe za dobavo in iz
delavo opreme, montažo in ostala 
spremljajoča dela, so bile podpi
sane tekom leta 1982, rok izved

be pa smo kljub slabim pogojem 
na domačem trgu surovin skraj
šali za 3 mesece. Toliko o pogod
benem roku.

Izvedba del pa nas je postavila 
pred nekatere skoraj nerešljive 
probleme: nerjavečih materialov 
preprosto ni (Rudis si je pomagal 
z uvozom), črpalke samo zaradi 
enega sestavnega dela niso kom- 
pletirane, električnih kablov 
kljub pravočasnemu naročilu ni
smo dobili, ob vsem tem pa so 
se nam pokvarili ležaji in pogoni 
na rezervoarjih za kaolin in so 
bili izključeni iz obratovanja. 
Tako bo po zadnjih zagotovilih 
montirana in usposobljena linija 
za kaolin, medtem ko bo linija 
za kalcijev karbonat nekoliko 
kasnila. Vsa spremljajoča dela 
(rezervoarji, transformator, dimo- 
vodni kanal s pralci dimnih pli
nov) bodo končana pravočasno.

Poudariti velja, da je vsa teh
nologija izključno domača, plod 
strokovnjakov Papirnice in Ru
disa. In prav zato je z medseboj
nim sporazumom regulirana na
daljnja prodaja znanja in izku
šenj, prvič na tak način pridob
ljenih v Jugoslaviji.

Stanc JalovecOb skladišču kaolina je obrat pridobivanja kalcijevega karbonata

Najprej je bilo treba staro tiskarno porušiti, kar ni bilo težko, saj 
se je začela že sama podirati

Tiskarna
O nadomestni gradnji obstoječe 

tiskarne je bilo že precej napi
sanega, pa vseeno napravimo 
kratek povzetek.

Dotrajanost bivše tiskarne ter 
obnovitev le-te bi zahtevala ve
lika sredstva, ki pa ne bi bila 
smotrno naložena. Objekt bi bil 
še vedno »star«, nefunkcionalen, 
s temnimi in premajhnimi delov
nimi prostori, predvsem pa ne bi 
dopuščal kakršnekoli širitve de
javnosti tiskarne. Po izdelavi 
idejnih projektov za tiskarno smo 
se odločili, da pristopimo k iz
gradnji nove tiskarne z istimi

tlorisnimi dimenzijami ter dvema 
etažama.

Po izbiri najugodnejšega po
nudnika RUDIS — SCT smo v 
novembru pristopili k pripravljal
nim delom, preko zime oziroma 
v zgodnji pomladi pa so stekla 
glavna gradbena deta. Pogodbe
na vrednost objekta je 16,730.000 
dinarjev, rok dokončanja pa 31. 
maj 1983.

Po zagotovilih izvajalcev bodo 
dela z minimalno zakasnitvijo 
končana v prvi polovici junija.

Stanc Jalovec

Iz tal so pognali cementni stebri za skelet nove tiskarne

Nova tiskarna že dobiva pravo podobo

Akcija za ureditev 
delovnega okolja

Delavci delovne skupnosti 
skupnih služb in tozda Blagovni 
promet smo se v soboto, 23. 
aprila, vključili v akcijo čiščenja 
v tovarni, ki jo je organizirala 
mladinska organizacija v Papir
nici Vevče.

Pri svojem delu v pisarnah so 
ostali samo tisti, ki so zaradi po
trebe po nemoteni prisotnosti za
radi narave dela morali ostati na 
svojih delovnih mestih. Udeležba 
na akciji je bila številna, saj je 
bilo ob osmi uri zjutraj, ko smo 
se zbrali' pred garažami, komaj 
dovolj orodja za vise. Porazdelili

smo se po zelenicah in transport
nih poteh, ki so po nekaj urah 
dobile novo, čisto podobo. Nikjer 
več ni bilo plevela, razmetanega 
papirja, polomljenih palet. In 
prav bi bilo, da bi tako tudi os
talo, saj prav gotovo ni potrebno, 
da ise polomljene palete puščajo 
ali razmetavajo kjerkoli in da 
veter raznaša papir vsepovsod. 
Vsak ‘izmed nas se lahko s po
nosom ozre po tovarniškem oko
lju, če je urejeno, tujci tako do
bijo dober vtis o nas in mi sami 
smo bolj zadovoljni, če delamo 
v lepo urejeni tovarni.
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Slavnostno zabeleženo dolgoletno delo
v združenem delu

1 'X V

Suvorov, Anica špilek, Franc Zu
pančič, Jože Grabnar.

— za skupno delovno dobo 20 
let:

Dimitrije Čosič, Alojzija Lazar, 
Vanja Lorbek, Anton Mlakar, 
Zora Slatenšek, Ana Selan, Muho 
Daferovič, Anka Jerman, Stane 
Močnik, Martin Anželj, Ivana 
Marolt, Jože Skoberne, Marija 
Smigoc, Martina Udvanc, Ivan 
Žumbergar, Alojz Zust, Alojz An
želj, Jože Berič, Franc Habič, Ja
nez Jerebič, Lidija Kranjc, Albert 
Krašovec, Ivanka Lambergar, 
Milena Lesar, Aleksander Maček, 
Savo Manevski, Alojz Medved, 
Anton Mikelj, Avguštin Nemec, 
Feliks Perko, Jože Polše, Štefan 
Skubic, Anton Smrekar, Mileva 
Stančulovič, Jožefa Štrubelj, Jo
žef Strubelj, Ana Šubelj, Emili
jan Zore, Ivan Žibert, Ivanka 
Babnik, Ciril Mohar.

— za skupno delovno dobo 10 
let:

Sonja Garbajs, Zumreta Dogič, 
Dragica Paunovič, Katica Talič, 
Borut Tomič, Jože Valant, Janez 
Černe, Zvonko Hribar, Vesna 
Hrovatin, Javorka Pavlovič, Dra- 
goljub Smigič, Niko Flerin, Josip 
Krizmanič, Enver Kurtovič, Dra- 
gutin Lepen, Hasan Osmanagič, 
Zdravko Stajčevič, Petar Boboje- 
vič, Anton Vrbinc, Slavko Vuj- 
kovič, Razim Velič, Milan Cerar, 
Tatjana Fister, Mitja Glavan, 
Cvetka Javornik, Milan Josipo- 
vič, Miodrag Vujovič, Miodrag 
Živkovič, Srečko Skubic, Janja 
Keber, Irena Lipovec, Jožica 
Lampič, Branko Marolt, Niko Po
točnik, Igor Špunt, Branko Ban, 
Marjan Bratun, Osman Čauševič, 
Omer Hasanovič, Stojan Jablano- 
vič, Dominik Juvan, Andrej Koz
mus, Franc Mahkovic, Fehim 
Muranovič, Nuhi Nuha, Martin 
Pajk, Slobodan Paunovič, Mirko 
Pejič, Milisav Petrovič, Andrej 
Prošek, Marjan Skubic, Ciril 
Škrt, Janez Štiher, Janez Šubelj, 
Alojzija Trkaj, Franc Vrečar.

Vsem jubilantom iskreno česti
ta tudi uredniški odbor našega 
glasila.

veia
tapete vevče

Martina Udvanc prejema direk
torjeve čestitke za dvajsetletni 

delovni jubilej Jubilantje dela na slavnostni seji delavskega sveta delovne organizacije

Janez Jerebič je prejel nagrado 
za dvajset let dela, Drago Šmigič 
pa za deset let dela v združenem 

delu

Niko Flerin je desetletni jubilant 
dela

Zumreta Dogič je prejela za 10- 
lctni jubilej dela nagrado in rdeč 

nagelj

Predsednik delavskega sveta DO 
Tone Peternel je tudi Jožetu Pol- 
šetu zaželel ob dvajsetletnici dela 

še več delovnih uspehov

Eden od mejnikov prizadevno
sti, da bi združeno delo in s tem 
tudi Papirnica Vevče čim lepše 
uspevali, je podelitev jubilejnih 
nagrad delavcem, ki 30, 20 in 10 
let združujejo svoje delo in si 
prizadevajo, da bi bili naši de
lovni rezultati čim boljši, delo 
varno, z novimi izsledki tehnike, 
v prid čim večje tržne vrednosti, 
naši odnosi še humanejši. Razvoj 
naše tovarne je velik in je re
zultat dela vevških delavcev. 
Vzporedno s tehnološkim razvo
jem so se kopičile tudi druge do
brine, pomembne za delo in živ
ljenje, nastajali so novi odnosi in 
novi pogoji kot rezultat dobrega 
gospodarjenja z družbenimi sred
stvi. »Naj bo razvoj Papirnice 
Vevče tudi v bodoče smel, usmer
jen predvsem v pridobivanje no
vih surovin, novih proizvodnih 
naprav in še boljših organizacij
skih možnosti,« je na slavnostni 
seji delavskega sveta 22. aprila v

30 let dela v glavnem pod streho ene hiše je dolga doba, saj predstavlja dobršen del življenja človeka

Anton Mikelj je lahko ponosen 
na svojih 20 delovnih let

kulturnem domu Vevče izrazil 
željo direktor mag. Stane Ermenc, 
ko je pozdravil člane delavskega 
sveta delovne organizacije in če
stital jubilantom za dolgoletno 
delo.

117 delavcev je prejelo jubilej
ne nagrade, od tega 20 za tride
set, 41 za dvajset in 56 za deset 
let dela v združenem delu. Pre
jeli pa so jih:

— za skupno delovno dobo 30 
let:

Edvard Anžur, Ivo Avbelj, 
Adela Babnik, Joža Brdar, Anton 
Kromar, Manija Strajnar, Vincen
cija Zidar, Nada Žlender, Stane 
Kamnar, Jože Matjažič, Franjo 
Špilek, Himza Ibrahimovič, Iva
na Jerman, Anton Keber, Marjan 
Kocjančič, Ivanka Krivic, Marija
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Naše bodoče investicije
Srednjeročni program je po

znan; na prvo mesto lahko po
stavimo objekt beljene lesovine 
ter nato rekonstrukcijo četrte
ga papirnega stroja ob sprem
ljajoči izgradnji elektroenerget
skih postrojenj seveda. Ob tem 
pa, nas čakajo še nekatera manj
ša vlaganja, nič manj pomemb
na, pa ikljub temu finančno 'zah
tevna.

Naj obrazložimo nekatere po
stavke iz priložene risbe:
poz. 1, 2, 3 in 5 so' obrazložene in 
poznane,
poz. 4 — polnilnica akumulator

jev za vsa vozila na 
levem bregu (tiskarna, 
Veta, transport), 

poz. 6 — parkirni prostor nad 
iztočnim turbinskim 
kanalom za dodatnih 
ca. 20 parkirnih mest, 

poz. 7 — rušenje obstoječega 
upravnega poslopja, 
usposobitev novega 
vhoda, ureditev jedil
nice (v I. nadstropju) 
in sanitarij ter prido
bitev delovnih in 
transportnih prostorov 
(v pritličju),

poz. 8— obstoječe skladišče za 
premazom se preure

di v centralno pri
pravo papirne mase, 
skladišč^ pa se seli na 
novo lokacijo v po
daljšek (objekta 9),

poz. 10— problem pomanjkanja 
vode rešujemo z novi
mi vodnjaki,

poz. 11— zahteve požarnega in
špektorja bomo rešili 
z novo lokacijo skla
dišča goriv (podzem
ni rezervoar) in ma
ziv (kontejnerji),

poz. 12— zunanja ureditev za
jema usposobitev čr
pališča za gasilce, 
utrditev nabrežja, in 
ureditev okolice tapet 
in tiskarne,

poz. 13 — povezava premaza in 
PS V je nujna zaradi 
dostopa preko dvigala 
na premazu v ,1. etažo 
na PS V,

poz. 14 — prizidek PS IV je po
treben zaradi bodoče 
rekonstrukcije,

poz. 15 — polnilnica akumulator
jev je potrebna za 
transp. sredstva na 
premazu in v skladi
šču,

poz. 16— ureditev centralnega 
čiščenja odpadnih vod

iz vseh papirnih stro
jev in premaza; loka
cija je predvidena ob 
sedanjem bistrilniku, 

poz. 17 — izgradnja II. faze ta
pet naj bi stekla že v 
letu 1984,

poz. 18— toplovodna povezava 
restavracije in kultur
nega doma s toplarno 
je;, predvidena po iz
gradnji obrata za le
sovino,

poz. 19 — prizidek k premazni 
kuhinji je potreben 
zaradi povečanih po
treb po premaznih me
šanicah,

poz. 20 — proizvodnja kalcijeve
ga -karbonata je že v 
fazi realizacije,

poz. 21 — objekt za proizvodnjo 
beljene lesovine.

Material z novd vrisanimi ob
jekti, opisi in obrazložitva
mi je predan na LUZ, kjer bo
mo pridobiti lokacijsko doku
mentacijo. Sledile bodo odločit
ve naših -samoupravnih organov, 
izločitev potrebnih finančnih 
sredstev, zbiranje dokumentacije 
in šele nato začetek del.

Stane Jalovec
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Naša energetika jutri
Novozgrajene in adaptirane 

kapacitete v Papirnici Vevče, ki 
bodo predvidoma aktivirane v 
tem srednjeročnem obdobju, bodo 
povzročile večjo porabo električ
ne energije in tehnološke vode. 
Na osnovi študije Elektroinštitu- 
ta Milan Vidmar bo že za pogon 
novega obrata za proizvodnjo le
sovine potreben nov električni 
priključek iz RTP-Polje na na
petostnem nivoju 110 kV, nova 
transformatorska postaja 110/20 
na območju Litijske ceste in 
avtosejma ter nova industrijska 
transformatorska postaja 20/6 in 
0,4 kV neposredno ob predvide
nem obratu za proizvodnjo leso
vine.

Z namenom, da bi bili stroški 
za nakup električne energije kar 
se da nizki, smo v jeseni 1. 1982 
obnovili in ponovno aktivirali še 
uporabno vodno turbino v HE 
Fužine in tako pridobili ob ugod
nem stanju vode reke Ljubljani
ce 670 kW električne moči. Nada
lje bomo v HE Fužine vgradili 
na mestu opuščene turbine na le
vem bregu -novo in tako prido
bili še dodatnih 920 kW električ
ne moči. Obnovili pa bomo tudi 
obe uporabni turbini v papirnici 
sami za predvideno skupno elek
trično moč 400 kW.

V zadnjem času je mogoče v 
naši tovarni opaziti skoraj na 
vsakem koraku kakšno spremem
bo, pa naj bo to obnova starih 
objektov, zamenjava in izboljša

va dotrajanih naprav ali izgrad
nja novih, vse pa s ciljem, da 
bomo lahko tudi v prihodnje 
proizvajali več in boljše, ter d^ 
bomo lahko naše proizvode še 
nadalje uspešno plasirati na do
mačih, kot na tujih tržiščih. Ne
katere investicije so prav v tem 
času predane v uporabo, nekatere 
so še v teku, druge v pripravi.

Vse te spremembe za poveča
nje proizvodnje papirja, izgrad
nja novih naprav za pridobiva
nje materialov, ki smo jih do se
daj nabavljali drugod in izgrad
nja novih kapacitet za povečanje 
vrednosti naših izdelkov so v 
tesni povezavi s spremembo po
rabe energije in sicer je predvi
dena poraba energije v zelo moč
nem porastu.

Sedanje energetske -naprave za 
prenos električne energije od do
bavitelja do papirnice so v pri
meru nizke proizvodnje električ
ne energije z vodnimi turbinami 
in v času vzdrževalnih del na 
parni turbini, že polno zasedene. 
Tako narekujejo za naslednje 
dolgoročno obdobje novo predvi
deni porabniki električne ener
gije nujno povečanje možnosti 
dobave električne energije. Sploh 
pa je izgradnja novih elektro
energetskih naprav ekonomsko 
upravičena tem bolj, kolikor za 
daljše obdobje optimalno obre
menjena pokriva vse potrebe po
rabnikov električne energije. Gle
de na načrtovane nove objekte

bi moral nov električni priklju
ček na napetostnem nivoju 
110 kV zadostovati za potrebe na
še proizvodnje vsaj za obdobje 
naslednjih petdesetih let; aktivi
ran pa bi moral biti -skupaj z 
realizacijo obrata za proizvodnjo 
lesovine, ali pa celo že prej, se
danji priključek DV 35 kV pa bo 
odstranjen.

Nekateri novopredvideni ob
jekti bodo seveda tudi novi do
datni porabniki tako tehnološke 
kot pitne vode. V sušnih obdob
jih je poraba tehnološke vode že 
tolikšna, da nastane vprašanje, 
ali ne bi kazalo uvesti prioritetni 
red porabnikov te vode. Upamo, 
da bosta novo predvideno črpali
šče in dodatna vodočistilna na
prava -kos tolikšnim potrebam po 
tehnološki vodi vsaj za obdobje 
naslednjih desetih let.

Potrebe po večjih količinah 
tehnološke pare. pa se bodo po
kazale predvidoma šele tedaj, ko 
se bo pričela priprava gradnje še
stega papirnega -stroja.

Pričakujemo, da bo v nasled
njih dveh letih na slovensko pli
novodno omrežje priključen tudi 
zemeljski plin iz Alžira, tako da 
nam v zimskih mesecih ne bodo 
več grozile redukcije ali celo 
ukinitve tega goriva in bodo lah
ko naše rezerve mazuta res le še 
rezerve za uporabo ob nastopu 
izrednih dogodkov — okvar na 
napravah plinovodnega sistema.

Anton Zagorc

Da ne bi pozabili, kako je prej izgledala skladiščna stavba, v kateri 
je danes moderna popravljalnica viličarjev

Servisna delavnica 
za viličarje

Priprave na ustrezno preuredi
tev ali premestitev obstoječih de
lavnic za viličarje potekajo že 
več let. Končno je lani poleti 
padla odločitev: popravilo in ob
novitev obstoječih delavnic ni 
umestna zaradi dotrajanosti ob
jektov, pa tudi zaradi nefunkcio
nalne izrabe prostora po zazidal
nem načrtu.

Lokacija nove -delavnice v 
skladišču surovin je bila preteh
tana iz več zornih kotov. Po po
svetovanju s projektanti, inšpek
torji ter izvajalci smo 24. septem
bra 1982 podpisali pogodbo z

najugodnejšim ponudnikom RU
DIS — GOP Trnovo. Vrednost 
objekta po .pogodbi je 7,872.000,— 
dinarjev, rok dokončanja pa je 
bil definiran za mesec december 
1982. Z minimalno kasnitvijo 15 
delovnih dni (glavni vzrok so bi
la nepredvidena dela, ki jih pred 
pričetkom adaptacije nismo mogli 
predvideti), je bil objekt 21. ja
nuarja 1983 predan uporabniku.

Ugotovimo lahko, da so izva
jalci del -upravičeni, da jih javno 
pohvalimo tako zaradi dogovor
jenih rokov, kot tudi za kvaliteto

Stane Jalovec

Talna proga
Modernizacija dn obnovitev pro

ge med IV. PS, III. PS, II. PS in 
satinažo je bila potrebna že zaradi 
sedanjih razmer, predvsem pa 
zaradi bodoče rekonstrukcije PS 
IV. Izkušnje talnega transporta 
na PS V. so nam pri odločitvi 
o modernizaciji koristile, pred
vsem pa narekovale, da k njej 
pristopimo čimprej.

Projekti so bili izdelani (IBT 
Trbovlje) že v letu 1981, pred
lagani s strani predstavnikov Pa
pirnice Vevče in na osnovi le-teh 
so bile pridobljene ustrezne po
nudbe. Pogodba za izvedbo del 
je bila podpisana februarja 1982 
v naslednjem obsegu:

—- obnovitev proge v dolžini 
97 m med satinažo in IV. PS,

— obnovitev talne proge v sa- 
tinaži dolžine 33,6 m,

—■ izdelava in montaža vozič
kov za transport in pogonske 
postaje.

Pogodbena vrednost za zgoraj 
navedna dela je -znašala 7,773.000

Dopisujte 
v naše 
glasilo!

din, pogodbeni partner RUDIS — 
Center strokovnih šol Zagorje pa 
je zagotavljal dobavo opreme v 
6—9 mesecih (odvisno od dospe
le opreme) ter montažo sukce- 
sivno v okviru dogovorov s ciljem 
čim manjšega motenja osnovne 
proizvodnje. Gradbena dela za 
talno progo in za usposobitev 
prehodov je izvajala firma SCT 
in ni v osnovni pogodbi z RU
DISOM. Pogodbo med SCT in 
Papirnico Vevče smo podpisali 
jeseni 1982.

Danes ugotavljamo; roki do
končanja del so v močni zakas
nitvi, obenem pa ugotavljamo ne
dopustne pomanjkljivosti pri pro
gi.

Z mnogimi posveti med pro
jektanti, delovnim inšpektorjem, 
izvajalci ter podpisniki pogodbe 
smo oziroma bomo razrešili vse 
napake ter progo predati v upo
rabo do 15. junija. Naj k sub
jektivnim slabostim prištejem tu
di nekaj objektivnih: velika kas- 
nitev dobave tehtnice Libela, ne
koordinirana in neusklajena dela 
med gradbeniki in strojno mon
tažo, predvsem pa prilagajanje 
monterjev tekočemu in nemote
nemu obratovanju proizvodnje.

Gradbeniki so opravili mnoga 
nepredvidena dela, montažerji 
strojne opreme pa so namesto 
predvidene 2—3-kratne sektorske 
montaže le-to izvajali v več sek
cijah in bili pri tem prisotni pre
ko 20-krat. In prav zato — kljub 
vsemu — tudi njim pohvala.

Stane J.
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OB PRAZNIKU DELA

Priznanje Papirnice Vevče je 26. aprila prejela tudi Marija Jozelj 
(foto Marjan Penca)

Po proslavi je bil v prostorih 
papirniške restavracije družaben 
večer ob glasbi, za katero so po
skrbeli člani Društva ljudske 
tehnike. Na ta način smo že ne
kajkrat ob večjih praznovanjih 
poskušali doseči, da bi se čim več 
krajanov srečalo tudi na praz
ničnem plesu, ob prijateljskem 
klepetu, pa pri teh prizadevanjih 
nismo bili ravno najbolj uspešni; 
pa morda drugič.

Zato pa se je toliko več ljudi 
zbralo 1. maja na našem tradi
cionalnem prvomajskem shodu na 
Pečarju; kakih 2000 jih je bilo. 
Vevški godbeniki so potem, ko so 
občane pozdravili z budnico, tudi 
prišli na Pečarja, zbranim je 
spregovoril predsednik občinske
ga sveta ZSS Martin Pograjc, po
tem pa je sledilo veselo rajanje. 
Za glasbo so poskrbeli člani Dru
štva ljudske tehnike Papirnice 
Vevče, za gostinske storitve de
lavci tozda Družbeni standard, za 
dobro razpoloženje pa vsi, ki so 
se številno odločili preživeti praz-

Ze skoraj sto let proslavljamo 
slovenski delavci in delavci vse
ga sveta 1. maja svoj delavski 
praznik. Vevški papirničarji in 
krajani krajevne skupnosti Vev- 
če-Zg. Kašelj smo na proslavi s 
kulturnim programom počastili 
dvojni praznik: PRAZNIK DELA 
in DAN OF. Slavnostni priredit
vi, ki je bila 26. aprila v kultur
nem domu Vevče, pa je dala še 
poseben pomen podelitev PRI
ZNANJ PAPIRNICE VEVČE 
osemnajstim članom našega ko
lektiva za dolgoletni delovni pri
spevek in prizadevanje pri raz
voju naše delovne organizacije 
ter prispevek k razvijanju delav
skega samoupravljanja v njej.

Predlogi za prejemnike pri
znanj Papirnice Vevče so bili iz
oblikovani po izvršnih odborih 
osnovnh organizacij sindikata in 
potrjeni na komisiji za odlikova
nja in priznanja, prejeli pa so jih 
iz tozda Tehnični papir: Miro

Smrekar, Nurija Muranovič, Ciril 
Jager, Anica Magister, Stane Hri
bar, Jože Skubic, Janez Kamšek, 
Janez Vidergar in Franc Cerk.

V tozdu Grafični papir so pri
znanja prejeli: Miro Škvorc,
Franc Jamšek in Viktor Penca, v 
tozdu Veta Draga Kocjančič, v 
tozdu Blagovni promet Marija 
Jozelj in Matija Lampelj, iz to
zda Družbeni standard Marija 
Kranjc in iz delovne skupnosti 
skupnih služb Milena Avbelj in 
Marija Trtnik.

Kulturni program, ki ga je or
ganizirala kulturna komisija kon
ference OOZS Papirnice Vevče, 
so oblikovali: Papirniški pihalni 
orkester Vevče, Mešani pevski 
zbor Vevče, solist — baritonist 
ljubljanske Opere in naš krajan 
Nace Junkar, učenec 7. a razreda 
OS Edvarda Kardelja z recitaci
jo, slavnostni govornik pa je bil 
predsednik konference OOZS 
Polde Trtnik.

Anica Magister je bila med vrsto 
nastopajočih, prejela pa je tudi 
priznanje Papirnice Vevče. Prav 
tako tudi Matija Lampelj, ki ga 
žal nimamo na fotografiji (foto 

Marjan Penca)

nični dan na Pečarju, v družbi 
znancev in prijateljev. Rdečih 
nageljnov, simbola praznika bo
jev in zmag, ni bilo ravno za 
vse, le za tiste, ki so bili bolj 
zgodni, pa so se potem ognjeni 
cvetovi selili iz ene gumbnice v 
drugo. Sicer pa je maj s svojo 
mlado zeleno barvo, brstjem, 
popki in od sonca obsijanim po
mladnim cvetjem naravno okra
sil prireditveni prostor.

Vida B.

Učenec 7. a razreda osnovne šole 
Edvarda Kardelja Polje, Grega 
Bakovič je program popestril s 
prisrčno recitacijo Manka Golar
ja — Svoboda. Obenem pa pred
stavlja njegov nastop sodelovanje 
Papirnice Vevče in OŠ Edvarda 
Kardelja tudi na kulturnem pod

ročju (foto Marjan Penca)Talna proga pri II. in III. PS

Mari Trtnik in Milena Avbelj ob prejemu priznanj (foto Marjan
Penca)

Iz tozda Veta je priznanje ob delavskem prazniku prejela Draga 
Kocjančič (foto Marjan Penca)

Priznanja je podeljeval predsednik konference OOZS, Polde Trtnik; 
prejel ga je tudi Viktor Penca (foto Marjan Penca)

Miro Smrekar, Nurija Muranovič, Janez Kamšek, Minka Kranjc, 
Jože Skubic, Franc Cerk, Stane Hribar, Ciril Jager med proslavo 
potem, ko so prejeli priznanja Papirnice Vevče v obliki plaket (foto

Marjan Penca)

»Naša misel širi svetla krila...« je bila tudi pesem iz programa 
proslava v počastitev dneva OF in 1. maja, ki so jo izvajali PPO 
Vevče, MePZ Vevče in solist Nace Junkar; dirigira Asta Jakopič (foto

Marjan Penca)
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SREBRNI ZNAK

Priznanje za prizadevnost, 
spodbuda in obveza

Štafeta, v rokah papirniških mladincev na tovarniški poti (foto Marjan
Penca)

Štafeta — pozdrav mladosti — 
v papirnici

Vsako srečanje s ŠTAFETO 
MLADOSTI nam znova vrača v 
spomin vse tiste simbole, ki jih 
štafeta vsa leta nosi s seboj. Za 
nas so to znamenja brezmejne 
ljubezni do Tita, ki je nam Ju
goslovanom dal vse, kar imamo. 
Čeprav tretje leto brez Tita, 
Tito živi v srcih nas vseh in tru
dili se bomo, da bo živel tudi 
vnaprej v naših dejanjih. »Šli 
bomo po Titovi poti« je zagoto
vilo tisoče mladih, ki so tudi le
tos ponesli štafeto širom po naši 
domovini in milijoni Jugoslova
nov, ki smo jo na njeni poti ka
korkoli spremljali, trdno odloče
ni, da bomo težave, v katere smo 
zašli, sprejeli kot izziv za boljše

Le kdo izmed vevških papirni- 
čarjev ga ne bi poznal? V to
varni ga srečujemo že od leta 
1966, ko je kot vodja delovne 
skupine mariborske Hidromonta- 
že prišel pomagat pri rekonstruk
ciji prvega papirnega stroja v 
Janeziji in nato ostal na montaži 
premaznega stroja ter drugih 
manjših rekonstrukcijskih delih. 
Potem pa smo ga za nekaj let

—• od 1968 do 1974 — izgubili. 
Vevčanom se je s svojo delovno 
vnemo, korektnostjo in pristnim 
štajerskim humorjem tako pri
ljubil, da je na našo željo inj 
zahtevo moral biti tudi vnaprej 
vodja vseh hidromontažnih de
lovnih skupin v Papirnici Vevče. 
»Celo v Pakistanu, kjer sem bil 
na delu s skupino, sem izvedel, 
da moram zopet na Vevče, kjer 
zahtevajo izključno mene. Takrat 
je bil v papirnici še Smrekarjev 
Sreč, s katerim sva veliko sode
lovala,« se spominja Vlado. Tako 
je leta 1974 prišel na zagon ener
getike, kmalu zatem se je pričela 
montaža petega papirnega stroja, 
nato vedno kakšne nove investi
cije, ki so zahtevale stalno pri
sotnost montažne skupine iz Hi- 
dromontaže in tako je Vlado ostal, 
na Vevčah. Njegova delovna sku
pina šteje 20 delavcev iz več re
publik. Lepo se ujemajo. Za 
opravljanje svoje dejavnosti ima
jo na voljo priložnostno delavni

delo, za večje prizadevanje in iz
šli iz njih kot zmagovalci.

Štafeta mladosti je v našo ob
čino prispela 12. maja. Mladinci 
KS Vevče-Zg. Kašelj so jo po
nesli po Vevški cesti do tovarni
škega mostu, kjer so jo prevzeli 
mladinci Papirnice Vevče in jo 
prvič ponesli tudi po tovarni. Na 
tovarniški poti smo jo tako vev
ški papirničarji prvikrat pozdra
vili. Tovarniški mladinci so ŠTA
FETO pri glavnem vhodu tovar
ne predali zopet krajevnim mla
dincem. Ob našem glasnem po
zdravu in tihih željah je ŠTA
FETA nadaljevala svojo pot po 
domovini, preko mladih rok in 
misli vseh Jugoslovanov.

Vida B.

co, kjer izdelujejo manjše kon
strukcije, pripravljajo cevovode 
in drugo. Za to delavnico na
sproti toplarne pa imajo kontej
nersko pisarno. »Delovni prostori 
so zadovoljivi,« pravi. »Na za
četku naše delovne poti v vevški 
tovarni smo bili v tisti stavbi, 
kjer je sedaj ročna izdelava pa
pirja; pozneje smo se preselili na 
območje za vzdrževalnimi delav

nicami v priložnostno barako, se
daj pa že dobro leto uradujemo 
nasproti energetike v kontejner
ski pisarni tik ob delavniškem 
prostoru, ki nam je dodeljen za 
montažna dela. Dobro se počuti
mo na Vevčah, saj je sodelova
nje z našimi in vašimi službami 
vzorno in ni povoda za težave.«

In res je tov. Tomažin ves čas 
v zelo dobrih odnosih z vevškimi 
papirničarji, bodisi z delavci iz 
investicij, konstrukcije ali iz po
sameznih proizvodnih obratov. 
Vse pozna in često ga lahko za
lotimo v pogovoru s papirniški
mi delavci, ko jih sprašuje za 
kak nasvet, ki bi pripomogel k 
še boljšemu delu. In delavci Hi- 
dromontaže se pod njegovim 
vodstvom res trudijo, da bi vsa
ko delo opravili kar najbolje. 
»Pri našem delu ne sme biti ri- 
zika, zato sem včasih tudi za
skrbljen. In ob vsakem delu, ki 
nam uspe, sem ponovno zadovo
ljen,« pravi tov. Tomažin, ki ga

V kulturnem domu je bila 12. 
maja slovesna podelitev srebrnih 
znakov Zveze sindikatov Slove
nije in priznanj občinskega sveta 
ZS Ljubljana Moste-Polje. Sre
brni znak sta prejela tudi naša 
sodelavca Vida Bartol in Ciril 
Zupančič ter naš upokojenec To
ne Trtnik.

Priznanje občinskega sveta ZS 
pa je prejela OOZS TOZD Druž
beni standard.

Priznanje občinskega sveta ZSS 
Moste-Polje osnovni organizaciji 
sindikata TOZD Družbeni stan
dard je sprejela predsednica 
OOZS Cvetka Štamcar (foto Mar

jan Penca)

v glavnem poznamo kot dobro
dušnega človeka. Sicer pa je Ma
riborčan; rodil se je v vasi Pekre 
pod Pohorjem, ki slavi po zna
meniti rujni kapljici »Pekrčanu«. 
In tam pod Pohorjem na preču
dovitem koncu ima hišo in dru
žino. Navadili so se na ta živ
ljenjski ritem, da oče Vlado pre
živi teden na Vevčah, čisto vsak 
vikend pa doma. Tako imajo

Vlado Tomažin

vsak petek, soboto in nedeljo 
pravi družinski praznik, seveda 
pa mora tov. Vlado takrat doma 
tudi kaj postoriti. In skoraj ves 
dopust preživi v glavnem doma, 
saj sploh ne čuti potrebe po kaki 
drugi spremembi klime in kraja.

Tudi na Vevčah, kjer tov. To
mažin med tednom stanuje, dela 
in živi, ima življenjske pogoje 
urejene. Prostega časa nima rav
no na pretek, porabi pa ga v 
glavnem za branje in klepet s 
prijatelji. Jasno pa se najbolj ve
seli vsakega petka. Sedaj, ko je 
bencinska kriza, se poslužuje 
vlaka ali pa se jih zmeni več in 
pelje enkrat eden, drugič drugi. 
Vsak ponedeljek pa se vedno zno
va vrača na Vevče, tako, kot se 
zrel človek vedno vrača k svoji 
prvi ljubezni. »Je že tako; leta 
naredijo svoje in moram reči, da 
sem postal kar vevški papirni- 
čar.«

Vida B.

Vida Bartol, urednica glasila 
Naše delo, je prejela srebrni znak 
za odgovorno delo na področju 
informiranja v naši delovni or
ganizaciji. S svojo vztrajnostjo, 
delavnostjo in strokovnim delom 
je prispevala k delu Zveze sin
dikatov v Papirnici Vevče, hkra
ti pa je kot dolgoletna članica 
komisije za obveščanje in poli
tično propagando pri občinskem 
svetu zveze sindikatov in aktiva

Ciril Zupančič

novinarjev doprinesla velik delež 
h krepitvi vloge obveščanja v 
združenem delu in tesnejši pove- 
izavi z občinskim glasilom in De
lavsko enotnostjo.

Ciril Zupančič, vodja prečnega 
rezalnega stroja v Papirnici Vev
če — temeljna organizacija Teh
nični papir, je ves čas zaposlitve 
družbenopolitično aktiven, precej 
zaslug pa ima tudi na področju 
inventivne dejavnosti. Kot pred
sednik izvršnega odbora osnovne 
organizacije zveze sindikatov in 
predsednik komisije za idejno
politično izobraževanje pri osnov
ni organizaciji zveze komunistov 
se je izkazal z marljivim delom, 
pravočasnim odkrivanjem in re
ševanjem problemov ter tovariš
kim odnosom do sodelavcev, za 
kar je tudi prejel srebrni znak.

Srebrni znak je prejel tudi naš 
upokojeni tovariš Anton Trtnik. 
Tov. Trtnik je bil udeleženec na
rodnoosvobodilne borbe od leta 
1941 in nosilec številnih odliko
vanj. Že pred vojno se je po
vezoval z naprednim delavskim 
društvom Vzajemnost, takoj se je 
vključil v delo osvobodilne fron
te, leta 1942 pa se je pridružil 
partizanom II. grupe odredov.

Po osvoboditvi je opravljal 
dolžnosti predsednika zbora pro
izvajalcev v občinskem ljudskem

Dejavnost predvojnih šport
nih klubov, ki so pokrivali ob
močje Vevč, Kašlja, Zaloga, Za- 
dvora, Polja, Zadobrove in Slap, 
se danes nadaljuje v Športnem 
društvu Slavij a. Klubi pred 
vojno so bili vsi delavski klubi; 
veliko njihovih članov je bilo 
komunistov in skojevcev. Ko se 
je pričela vojna, jih je večina 
odšla v partizane, od koder pa 
se jih 34 ni vrnilo; s svojim živ
ljenjem so v letih 1942 in 1943 
plačali svobodo. Tem štiriintri
desetim padlim borcem — šport
nikom v spomin Ibomo na kra
jevni praznik, v petek 24. ju
nija popoldne, v športnem par
ku Slavija odkrili spominsko 
ploščo.

Pred slovesnim odkritjem spo
minske plošče bo prijateljska 
nogometna tekma med nogome
taši Papirnice Vevče in nogo
metnega kluba iPEČA iz Črne

odboru Polje, bil je član prvega 
delavskega sveta Združene Pa
pirnice in predsednik sindikata v 
obratu Medvode. Kljub upokojitvi 
še vedno deluje v invalidski or
ganizaciji in sekretariatu osnovne 
organizacije zveze komunistov 
Vevče. S svojo skromnostjo, po
žrtvovalnostjo in tovarištvom ne
dvomno zasluži srebrni enak 
Zveze sindikatov Slovenije.

Priznanje občinskega sveta ZS

Tone Trtnik

pa je prejela OOZS temeljne or
ganizacije Družbeni standard v 
Papirnici Vevče. Ta osnovna or
ganizacija, prav tako pa tudi njen 
izvršni odbor, sta v času od usta
novitve dalje delovala skladno s 
svojim programom dela in z na
vodili občinskega sveta Zveze 
sindikatov Ljubljana Moste-Polje. 
Največ pozornosti so posvetili ob
ravnavi rezultatov gospodarjenja, 
spremljanju planskih dokumentov 
ter izobraževanju članstva. Glede 
na dejavnost te temeljne organi
zacije je opaziti, da so bila tako 
politična kot strokovna prizade
vanja večkrat poenotena, zlasti na 
področju zagotavljanja prehrane 
med delom, letovanja delavcev in 
družbenega standarda v celoti. 
Prav tako se je osnovna orga
nizacija preko izvršnega odbora 
poglobila v več samoupravnih 
sporazumov, obravnavali pa so 
tudi vprašanje nagrajevanja in 
ustreznim organom podali več po
bud za potrebne spremembe. Po
sebno vidni so uspehi te osnovne 
organizacije na področju kadro
vanja, saj so za člane samouprav
nih organov in delegacij evidenti
rali delavce, ki svoje naloge od 
izvolitve dalje vestno opravljajo.

Dobitnikom srebrnih znakov in 
priznanja iskreno čestitamo!

J. R.

na Koroškem. Po odkritju pom
nika bo na stadionu promenad
ni koncert Papirniškega pihal
nega orkestra Vevče združen z, 
nastopom mažoretk, nato pa bo 
zanimivo nogometno srečanje ve
teranov Slovenije z veteransko 
ekipo Dinama iz Zagreba. Za Di
namo bodo igrali tudi bivši re
prezentanti Zanihata, Rora, Guc- 
mirtel, Lalič, Dautbegovič in Be
lin, domačini pa bodo okreplje
ni z nekaterimi bivšimi igralci 
Olimpije — Škuljem, Popivodom, 
Golcem in po vsej verjetnosti tu
di Oblakom.

Vabimo vas, da se spominske 
slovesnosti in nogometnih srečanj 
ob krajevnem prazniku in 140. 
obletnici strojne izdelave papir
ja v vevški papirnici številno 
udeležite in s tem počastite spo
min padlih /športnikov in naš 
praznik.

Vida B.

Vlado Tomažin — naš stari znanec

S pogledom v slavno preteklost 
za trdno prihodnost
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ZNAN OBRAZ

Najvažnejše je to, da delavec ob delu razmišlja
Ob prazniku naše občine in 

OF so bila na slovesnosti s kul
turnim programom 25. aprila na 
osnovi 43. in 44. člena statuta 
O RS Ljubljana Moste-Polje in 
pravilnika o podeljevanju nagrad 
in priznanj občinske raziskovalne 
skupnosti ter v skladu z razpis
nimi pogoji za nagrado Inovator 
1982 podeljena tudi priznanja z 
nagradami za dosežene uspehe pri 
inovacijski dejavnosti, za orga
nizacijske uspehe pri razvoju raz
iskovalne in inovacijske dejavno
sti, za uspešno delovanje kluba 
mladih tehnikov ter za ustvarjal
no delo učencev. Priznanje za or
ganizacijsko delo v raziskovalni 
in inovacijski dejavnosti je pre
jel tudi naš dolgoletni sodelavec 
STANE TRTNIK za ustvarjalni 
prispevek pri razvijanju inven
tivne dejavnosti.

Ob tej slovesni priložnosti smo 
želeli o Stanetu izvedeti kaj več; 
vendar je Stane v svoji skromno
sti bolj redkobeseden, čeprav bi 
se imel s čim pohvaliti.

»O sebi nič rad ne govorim,« 
je dejal ob mojem obisku v 
utesnjeni pisarnici razvojnega la
boratorija. Pa vendar je potem, 
ko sem ga povprašala o prvih 
začetkih inventivne dejavnosti v 
vevški papirnici, najin pogovor 
živahno stekel.

»Inventivna dejavnost je bila v 
Papirnici Vevče prisotna vsa leta 
po vojni. Takratne razmere so 
delavca kar primorale, da je ob 
delu tudi razmišljal. Inovacijske 
dosežke je tedaj objavljal tudi naš 
prvi časopis PAPIRNIC AR, kate
rega je urejal pokojni pravnik 
Lampič.« Zajadrala sva v našo 
povojno zgodovino in prelistala 
številke NAŠEGA PAPIRNIC AR
JA, ki jih ima Stane skrbno 
spravljene. V eni izmed številk, 
ki so izšle leta 1948, sva zasle
dila zanimiv zapis o tem, kako 
je na motorju papirniškega ka
miona ameriške izdelave počila 
glava, zaradi česar je bil avtomo
bil neuporaben za vožnjo. Vzdr
ževalec Cernec, sedaj že upoko
jeni papirničar, je to glavo s po
sebnim postopkom zavaril in za 
to delo dobil naziv INOVATOR 
ter nagrado, ki mu jo je dala 
takratna uprava tovarne.

»Bolj organizirano pa se je za
čelo pristopati k inovativni de
javnosti leta 1973/74, ko je or
ganizator Lado Šmigoc svoje te
oretično znanje iz šole prenesel 
v prakso; s plakati je skušal pri
dobiti delavce za to dejavnost, 
po tovarni je namestil skrinjice 
za oddajo predlogov, tedaj so bile 
ustanovljene tudi prve komisije 
in narejen pravilnik. Leta 1976 je 
bilo ustanovljeno tudi Društvo 
izumiteljev in avtorjev tehničnih 
izboljšav — DIATI, katerega 
predsednik je bil vrsto let inž. 
Dušan Kogej,« pripoveduje Stane. 
Tej pripovedi pa je treba dodati 
tudi to, da je bil vse do lanske
ga leta tajnik društva Stane Trt
nik, ki je opravljal vsa opera
tivna dela za DIATI, katerega 
glavni namen je živa povezava 
med inovatorji.

Tudi svoj prvi inovacijski pred
log je Stane dal med prvimi pred
lagatelji. Ves čas — in v Papirnici 
Vevče združuje delo že skupaj 27 
let — je sodeloval v tej dejav
nosti, znal je prisluhniti sleher
nemu delavcu, trudil se je raz
reševati težave, ki so se ob tem 
procesu pojavljale, spodbujal so
delavce k razmišljanju o novih 
tehničnih in tehnoloških rešitvah, 
sodeloval v timih, ki so ugotav
ljali koristnost predlogov in še 
bi lahko naštevali. »Pa vendar 
v inventivni dejavnosti pri nas 
še dosti manjka. Birokracija, ki 
je pač z zakonom predpisana, za
vira napredek v inventivnosti; 
toliko premlevanja zapisnikova- 
nja, dokazovanja, razobešanja in 
objavljanja .. . Ljudje smo pač v 
glavnem takšni, da se nočemo 
"dajati v zobe«, saj je tako oskru
njen del naše intimnosti. Pozi
tivne stvari bi morale brez teh 
— v veliki meri nepotrebnih pri
veskov —• iti hitro naprej, čim 
hitreje bi jih bilo treba sprove- 
sti, pa najsibodo predlogi mali 
ali veliki; veliko majhnih stvari

je namreč vredno ene velike. Vse 
kaže, kot da ne bi vedeli, da gre 
pri tej stvari za boljše gospo
darske rezultate. Ce pogledamo, 
kako se v tujini obnašajo do te 
dejavnosti, se lahko nad svojim 
početjem zgražamo. Tam je vsak 
najmanjši koristen predlog kar 
najhitreje izveden, za kar poskrbi 
nekdo, ki je pač profesionalno 
za področje inventivnosti zadol
žen. Avtor nima drugega dela, 
kot to, da odda predlog in vza
me odgovarjajočo nagrado. Pri

Stane Trtnik

nas pa gredo predlogi preko nič- 
koliko nestrokovnih rok in pred- 
no stvar pride do realizacije, je 
to vse prej kot spodbuda za tiste, 
ki sicer razmišljajo .in so sposobni 
marsikaj pogruntati, a jih vnema 
ob takšnem načinu mine. Morali 
bi vedeti, da so osebna prizade
vanja in zavzetost za izboljšave 
v vseh oblikah za tovarno tako 
tehnično kot finančno velika pri
dobitev, najvažnejše pa je to, da 
delavec ob delu razmišlja.

Velikokrat nam je pri pospe
ševanju inventivne dejavnosti na
poti tudi človeška nevoščljivost, 
ki bi jo morali že davno prerasti. 
Nimamo pa tudi razčiščenih poj
mov o tem, kaj spada službeno 
v naš delokrog in katere naloge 
se štejejo kot posebne pridobitve. 
Dejansko je ta razmejitev pred
vsem v tehnologiji in na razvoj
nih nalogah nedorečena in jo je 
težko opredeliti.«

Na vprašanje, kako misli o tem, 
kdaj je neko delo v tovarni ino
vacija ali tehnična izboljšava, je 
Stane dejal: »Kadar vložiš v ne
ko delo pretežni del svojega oseb
nega znanja in prizadevnosti, je 
to gotovo lahko inovacija. Kajti 
velika populacija delavcev dela 
rutinsko to, kar jim je z delo
krogom začrtano in ne razmišlja
jo o kakih boljših metodah dela, 
niti si kaj posebej ne prizade
vajo pri delu. Zato vendar mo
ra biti razlika med razmišljajo
čim in pasivnim delavcem tudi 
v neki nagradi, saj delavec, ki 
ob delu uporablja svoje prido
bitve znanja in izkušenj bogati 
in oplemeniti delovne rezultate, 
skuša e manj vloženimi sredstvi 
dobiti večjo novo vrednost.«

O mlajšem strokovnem kadru, 
ki prihaja v tovarno, meni Stane, 
da je zelo zavzet, ima veliko de
lovne energije in ko si bo pridobil 
še določene delovne izkušnje, mo
rajo tudi rezultati biti vidni. V 
vevški tehnologiji, ki izdeluje 
najfinejše papirje, je potrebno 
veliko znanja. Vevčani sledimo 
evropskemu razvoju vseh vrst, ne 
sledimo pa razvoju tehnologije 
in smo še vedno pri »mojstr
skem« načinu dela. Premalo je 
avtomatizacije in še vedno smo 
prepričani, da je za strojevodjo 
dovolj industrijska šola, za ka
tero lahko danes trdimo, da da 
silno malo praktičnega znanja za 
takšno stopnjo razvoja. Naš papir
ni trak bi moral že biti računal
niško usmerjan in voden in kar 
žalostno je, da danes za to pri
haja pobuda od delavcev in ne 
od strokovnega kadra, ki bi bil 
prvi poklican, da sledi tehno

loškemu razvoju. Brez tega raz
voja pa ne more biti kvalitetnega 
napredka.

Misli so nama preskakovale iz 
preteklosti v sedanjost in pri
hodnost. Ustavile so se še pri 
drugih, ki so se trudili, da bi in
ventivnost v tovarni dobila nove 
kvalitete. Pri tem nisva mogla 
mimo inž. Grada, ki je tudi ves 
čas bil boršte za inovacijske pri
dobitve in si kot lahko rečemo 
»rojen razvojnik« v tej smeri še 
prizadeva.

O svojem delu v laboratoriju 
je Stane dejal: »To delo mi
ogromno pomeni in resnično ni
sem želel nikoli kaj drugega de-

21. aprila smo izvolili polovico 
novih članov v delavskih svetih 
tozdov, delovne skupnosti in de
lovne organizacije ter tri delega
te za delavski svet SOZD Slove
nija papir. Istočasno pa smo iz
volili nove člane vseh odborov 
samoupravnih delavskih kontrol 
in enega delegata za samouprav
no delavsko kontrolo SOZD Slo
venija papir. Delavski sveti in 
odbori samoupravne delavske 
kontrole v novih sestavah so že 
konstituirani. Upamo, da se vsak 
delegat zaveda, kakšna je njego
va naloga: na sejah samouprav
nih organov zastopa stališče svo
je delovne sredine (ne samo svo
je!) in se na osnovi tega tudi 
odloča o sprejemu ali nesprejemu 
določenih sklepov. Zavedati se 
mora, da odloča o pomembnih 
stvareh, o pogojih našega dela in 
življenja, da povezuje delavca z 
urejanjem družbenih zadev. Zato 
pa mora biti dobro in pravočasno 
informiran. To je tvoja pravica, 
delegat, vedeti pa moraš tudi za 
svoj dolg!

V delavski svet DO so bili iz
voljeni naslednji kandidati:

—- iz TOZD Tehnični papir
1. Alič Dušan
2. Cimerman Anton
3. Jerebič Janez
4. Kerin Alojz
5. Muranovič Fehim
6. Novak Peter
7. Stančulovič Vojo
8. Škrjanec Stane
9. Vrščaj Boris

— iz TOZD Grafični papir
10. Antončič Stane
11. Škvorc Miro
— iz TOZD VETA
12. Jančar Andrej
— iz TOZD Blagovni promet
13. Marolt Brane
14. Švalj Alojz
— iz DSSS
15. Trtnik Iva

V delavski svet SOZD Slovenija 
papir so bili izvoljeni:

1. Kuštrin Miro
2. Mataruga Ostoja
3. Trtnik Boris

V finančni odbor DO so bili iz
voljeni:

— iz TOZD Tehnični papir 
Uzelac Radoslav — delegat 
Jarc Ciril — namestnik
— iz TOZD Grafični papir 
Sotlar Ivan — delegat 
Kolenc Marjan — namestnik
— iz TOZD VETA 
Mežnar Marija — delegat 
Štamcar Peter — namestnik
— iz TOZD Blagovni promet 
Kosmina Dušan — delegat 
Vračko Lado — namestnik
— iz TOZD Družbeni standard 
Razdevšek Jožica — delegat 
Mataruga Ostoja — namestnik

lati. Voda s papirnih strojev, 
snovne mešanice, čemur sem po
svetil največ svojega dela, so sila 
širok svet, v katerem se da vpli
vati in kaj spremeniti na bolje 
oziroma tako, kot si si sam ali 
pa kdo drug zamislil. In prijeten 
je občutek, ko po večkratnih po
skusih le dosežeš začrtan cilj.«

Na vprašanje, kaj mu pomeni 
podeljeno priznanje, je skromno 
odgovoril: »Priznanja, predvsem 
delovnega, je vsakdo vesel in jas
no, tudi jaz sem ga vesel, čeprav 
mislim, da bi ga še kdo drug 
tudi moral dobiti.. Priznanje sem 
sicer prejel osebno, vendar ga 
delim z vsemi tistimi sodelavci,

V delavski svet TOZD TEH
NIČNI PAPIR so bili izvoljeni:

1. Arandus Miljenko — Ener
getika

2. Goljar Boris — Osnovna
proizvodnja

3. Habič Marjan — Energetika
4. Hotič Abdulah —- Osnovna 

proizvodnja
5. Kranjc Alojz — Osnovna

proizvodnja
6. Kresnik Jože — Osnovna

proizvodnja
7. Miklavž Marjan — Vzdrže

vanje
8. Mikuljan Bruno — Premaz
9. Nikolič Milan — Premaz

10. Premrl Marija — Osnovna 
proizvodnja

11. Scheicher Zmago — Osnov
na proizvodnja

12. Smrekar Rudi ml. — Os
novna proizvodnja

13. Urbanc Stanka — Osnovna 
proizvodnja

14. Žaberl Rado — Vzdrževanje

V delavski svet TOZD GRA
FIČNI PAPIR so bili izvoljeni:

1. Antončič Stane
2. Brinšek Franc
3. Fišer Ivan
4. Garbajs Ivan
5. Jerman Anka
6. Kolenc Marjan
7. Krizmanič Milka
8. Lepen Drago
9. Markelj Martin

10. Suljanovič Fehim
11. Trtnik Aleš

V delavski svet TOZD VETA 
so bili izvoljeni:

1. Černe Peter
2. Dovjak Marjeta
3. Lož Anton
4. Skubic Alojz
5. Nenadič Rado

V delavski svet TOZD BLA
GOVNI PROMET so bili izvolje
ni:

1. Baggia Alenka
2. Cofek Mijo
3. Čemažar Ciril
4. Fister Tatjana
5. Flerin Zdenka
6. Miklavž Mila

ki smo si skupaj prizadevali z 
delom v naši inovacijski dejav
nosti. Priznanje je tudi obveza 
za še boljše uspehe v prihodnosti; 
te bodo mlajši strokovnjaki brez 
dvoma tudi dosegli, jaz pa bom 
čez dve leti izpregel in odšel v 
pokoj.«

Tudi vevški papirničar ji se po
nosno pridružujemo z iskrenimi 
čestitkami prejemniku priznanja 
— Stanetu Trtniku — za ustvar
jalni prispevek pri razvoju in
ventivne dejavnosti, saj je po
sredno to tudi priznanje vevški 
papirnici.

Vida B.

7. Potokar Jožica
8. Taurer Anica
9. Vidic Tatjana

V delavski svet TOZD DRUŽ
BENI STANDARD so bili izvo
ljeni:

1. Hvala Savina
2. Jalšovec Marija
3. Šmigič Dragoljub
4. Zore Pavla

V delavski svet DSSS so bili 
izvoljeni:

1. Bučar Štefka
2. Klanjčar Nada
3. Kokalj Bogo
4. Lapajne Milena
5. Naraglav Jože
6. Oletič Metoda
7. Valant Jože

V odbor delavske kontrole DO 
so bili izvoljeni:

—■ iz TOZD Tehnični papir 
Porenta Ivan 
Smrekar Miro 
Sotošek Maks 
Štihar Janez
— iz TOZD Grafični papir 
Potokar Matija
Žibert Jože
— iz TOZD VETA 
Žgajnar Jože
— iz TOZD Blagovni promet 
Plešnik Marinka
Tomšič Jože
— iz TOZD Družbeni standard 
Čučulovič Boris
— iz DSSS 
Ulčar Lado

V delavsko kontrolo SOZD Slo
venija papir je bil izvoljen:

Smrekar Miro

V odbor delavske kontrole 
TOZD Tehnični papir so bili iz
voljeni :

1. Grabnar Jože
2. Kocjančič Rudi
3. Prepeluh Edo
4. Purič Hasan
5. Rednak Alojzija 

(Nadaljevanje na 10. strani)

Izvolili smo polovico novih delegatov v samoupravnih organih in nove 
člane odborov samoupravne delavske kontrole, glasovali pa smo tudi 
na referendumu za sprejem samoupravnega sporazuma o izumih, teh
ničnih izboljšavah in koristnih predlogih ter pravilnika o materialnih 

pravicah izumiteljev; z volišča v tozdu Tehnični papir

Veš za svoje pravice 
in dolžnosti, delegat?
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PREDSTAVLJAMO VAM

Devet let uspešnega poslovnega sodelovanja
RUDIS INŽENIRING je ena iz

med članic poslovne skupnosti za 
izgradnjo investicijskih objektov 
za domače in tuja tržišča — Po
slovne skupnosti RUDIS, ki ima, 
svoj sedež v Trbovljah. Tam, v 
največjem zasavskem revirju se 
je namreč pred časom organizi
rala iz namenom, da bi skrbela 
za proizvodnjo opreme v rudar
stvu in od tod izhaja tudi ime 
skupnosti. To svojo osnovno de
javnost pa je skupnost z vklju
čevanjem novih članic razširila 
tudi na ostala industrijska pod
ročja.

Devet let že Rudis Inženiring, 
ki ga pri nas zastopa tov. ALOJZ 
BRVAR, neprekinjeno sodeluje s 
Papirnico Vevče. In upam si tr
diti, da je to primer vzornega’ 
poslovnega sodelovanja, kar je 
brez dvoma odvisno od ljudi, ki 
so na teh skupnih relacijah ne
posredno vključeni. To je bil tudi 
motiv za predstavitev tovariša 
Brvarja bralcem našega glasila. 
Tisti, ki ga že poznamo, vemo, 
da je to človek, ki je zelo re
sen pri delu, trdno odločen izpe
ljati vsako zadano nalogo v obo
jestransko zadovoljstvo, sicer pa 
je silno prijeten fant in sogo
vornik. Zato tudi ni bilo zadrege, 
ko sem ga poprosila za odgovore 
na par vprašanj.

O sebi je povedal, da se je leta 
1946 rodil v Zagorju v kmečko- 
delavski družini, da je po poklicu 
strojni tehnik z nedokončanim 
VEKŠ, da je bil zaposlen, predno 
je prišel v Rudis Inženiring, v 
Energoinvestu-Varnost Zagorje in 
v Iskri — Polprevodniki Trbovlje, 
kjer je opravljal dela in naloge 
projektanta orodij, kontrole pro
izvodnje in vodenja proizvodne 
linije. V proizvodnji si je tako 
pridobil veliko izkušenj, ki mu 
pri sedanjem komercialnem poslu 
pridejo še kako prav.

Ali bi hoteli prosim pojasniti, 
kašna je osnovna dejavnost Ru
dis Inženiringa in kaj je vaša 
naloga v njej?

»Rudis Inženiring kot član Po
slovne skupnosti Rudis posebne
ga pomena ima v svoji osnovni 
dejavnosti izgradnjo kompleksnih 
objektov s tem, da so vključene 
projektantske, proizvodne in sto
ritvene kapacitete članic poslov
ne skupnosti. Poleg izgradnje in
vesticijskih objektov pa je de
javnost razširjena tudi na pro
dajo opreme in tehnologije za 
lesno industrijo, tako primarne 
kot finalne obdelave ter na pro
dajo individualne opreme, ki jo 
proizvajajo članice poslovne 
skupnosti. Moja naloga pa je ra
ziskava tržišča, kontaktiranje s 
posameznimi investitorji, nude
nje storitev iz obsega Rudis In
ženiringa ter kompletna komer
cialna aktivnost pri realizaciji 
poslov. Za tisti del programov, 
ki ga članice PS Rudis ne morejo 
same pokrivati, je potrebno po
iskati možnosti drugje.«

Devetletno sodelovanje s Pa
pirnico Vevče je bilo uspešno. 
Kako se je pravzaprav začelo?

»Prve poslovne kontakte smo 
vzpostavili leta 1974 s takratnim 
vodjem vašega investicijskega 
oddelka inž. Marjanom Urekom 
in z inž. Janezom Hribarjem. Prvi 
posel, ki smo ga v Papirnici 
Vevče realizirali, je bil projek
tiranje, izdelava in montaža 
transportne opreme za transport 
celuloze v razpuščevalce pri dru
gem in tretjem papirnem stroju, 
temu pa so sledile še druge manj
še storitve in dobave opreme. V 
času, ko je vodenje investicij v 
tovarni prevzel tov. Stane Jalo
vec, se je naše sodelovanje na
daljevalo in še poglobilo. Prev
zeli smo projektiranje, izdelavo 
in montažo jeklenih konstrukcij 
ter elektroopreme za skladišče 
repromateriala (za premaznim 
strojem), kompletno izvedbo pri
zidka k petemu papirnemu stro
ju z vsemi instalacijami, vratar
nico z glavnim vhodom, garde
robe, kup drobne transportne

opreme, servisno delavnico za vi
ličarje, dobavo in montažo most
nih dvigal, predinvesticijisko štu
dijo za proizvodnjo lesovine, 
kompleten inženiring za proiz
vodnjo polnil, to je projektiranje, 
izdelava in montaža rezervoarjev 
z mešali. Pri tem poslu, ki je bil 
realiziran v lanskem letu, je za
radi ne najbolj kvalitetnih mo
tornih pogonov, vendar edinih, 
ki jih je na jugoslovanskem trgu 
bilo moč dobiti, prišlo do rekla
macije, ki pa je bila uspešno 
rešena.«

Nekako dvakrat na teden ste 
gotovo v Papirnici Vevče. To naj
brž pomeni, da bo še več naših 
objektov realiziranih po sistemu 
Rudisovega Inženiringa?

»Seveda. Ob vašem krajevnem 
prazniku bo v pogodbenem roku 
izdelana tiskarna, za katero smo 
prevzeli kompletno izvedbo od 
projektiranja, izvajanja gradbe
nih del do izdelave in montaže 
instalacij.

Objekt proizvodnje kalcijevega 
karbonata, ki obsega z naše stra
ni projektiranje, gradbena dela, 
izdelavo in montažo opreme, bo 
do pogodbenega roka gotov za 
obe liniji — kaolinsko in karbo
natno, če bo le možno rešiti pro
blem črpalk. Te morajo biti nam
reč izdelane iz nerjaveče ploče
vine. Le-te pa edini proizvajalec 
teh črpalk v Jugoslaviji •—• »Zr
calo« iz Zagreba — na našem tr
žišču nikakor ne more dobiti, 
zaradi uvoznih restrikcij pa je ni 
možno niti uvoziti. Poudarti mo
ramo, da se je za tovrstno pro
izvodnjo, kot je pri vas kalcijev 
karbonat, do sedaj uporabljala 
izključno uvožena oprema. Pri 
vevškem projektu pa smo na
redili korak naprej in smo vso 
opremo, ki se je do sedaj uva
žala, razvili in izdelali doma. 
Levji delež pri tem razvoju j e) 
nosila razvojno-investicijska služ
ba vaše delovne organizacije. Za
radi te odločitve smo seveda na
leteli pri izdelavi opreme na pre
cej težav; glavni problem je ma
terial, ki ga pri nas enostavno 
ni na tržišču. Za transportne 
trakove (durawel) domače izdela
ve je proizvajalec zahteval de
vizno participacijo. In za nabavo 
teh trakov je Rudis Inženiring 
prispeval svoje devize. Skoraj 
nerešljiv problem je predstavlja
la nabava nerjaveče pločevine, 
ki je potrebna na objektu CaC03 
zaradi agresivne atmosfere. Zara
di svojih uvoznih potreb namreč 
železarne, proizvajalke te ploče
vine, takorekoč vso svojo proiz
vodnjo izvozijo. Z velikim pri
zadevanjem smo delavci Rudis 
Inženiringa rešili tudi ta pro
blem.«

O talni progi je v tovarni veliko 
govorjenja. Mislim, da bi bilo 
prav, če bi osvetlili tudi to inve
sticijo in probleme, ki so se pri 
realizaciji pojavljali.

_ »Tudi talna proga bo usposob
ljena do vaše slavnostne oblet
nice. Tehnična dokumentacija 
zanjo je bila izdelana v letu 1981. 
Pri tem poslu je Rudis Inženiring 
dobavitelj in montažer opreme, 
firma SCT pa ima z vami po
godbo za izvedbo gradbenih del. 
Oprema je bila izgotovljena v 
pogodbenem roku marca 1982 in 
obsega vodila, vozičke ter pogon
ske in motorne postaje. Rok za 
montažo opreme pa ni bil iz
polnjen iz dveh razlogov: prvič, 
ker so bila gradbena dela pozno 
začeta (šele oktobra lani) in dru
gič, ker »Libela« iz Celja ni 
uspela zaradi svojih izvoznih ob
vez izpolniti pogodbenega roka 
dobave tehtnice. Na splošno pa se 
je ob delu pojavilo kup proble
mov zaradi določenih konstruk
cijskih napak in nekoordinacije 
pri izdelavi gradbenih del. Sama 
montaža talne proge je bila iz
redno zahtevna, sukcesivna, saj! 
proizvodni proces zaradi nje ni 
smel biti moten, potrebne so bile 
dodatne dodelave, ki bodo omogo
čale nemoteno obratovanje talne

proge tudi v najtežjih pogojih in 
upoštevane vse pripombe s strani 
Papirnice Vevče, ki ji bo objekt 
zagotovo predan v funkcionalnem 
stanju z uporabnim dovoljenjem. 
Pri tem moram posebej poudariti 
vzorno sodelovanje vseh, ki so v 
času izvajanja del z razumeva
njem in vztrajnostjo reševali na
stale probleme in to od monta
žerjev do tehničnih služb vevške 
papirnice.«

Alojz Brvar

O tem, da je bila v decembru 
1982 podpisana z Rudis Inženi
ringom pogodba za izgradnjo 
agregata za proizvodnjo električ
ne energije na Fužinah, so naši 
bralci že obveščeni. Pa vseeno 
tudi par besed glede tega ne bi 
bilo odveč.

»Pri tem poslu sodeluje Rudis 
Inženiring poleg izvedbenega in
ženiringa tudi v finančni kon
strukciji s kreditom v višini 
40,000.000,— din. Trenutno smo v 
fazi projektiranja in izdelave 
strojne ter elektro opreme. V le
tošnjem letu bodo pričeta tudi 
gradbena dela, nato pa bo v 1984. 
in 1985. letu montaža opreme.«

Ali je poleg te pogodbe morda 
v vidu letos še kakšna investi
cija, ki jo bo prevzel vaš Inže
niring?

»V fazi realizacije je izdelava 
študije za čiščenje odpadnih vod 
in odpadnih premaznih mešanic. 
Gotova bo sredi prihodnjega me
seca. Nato bo sledilo projekti
ranje, izdelava in montaža čistil
ne opreme, ki bo omogočila, da 
bo odpadna voda lahko odtekala 
v Ljubljanico. Realizacija tega 
objekta vključuje tudi sto od
stotno povečanje obstoječe vodo- 
čistilne naprave in bo po priča
kovanjih gotov v prihodnjem le
tu.

V izdelavi je tudi že razpušče- 
valec za lugoodporni izmet. Po
nudba za izdelavo stroj no-teh- 
nološkega projekta je s strani Pa
pirnice Vevče potrjena, dogovar
jamo pa se še za izdelavo štu
dije in idejnega projekta končne
ga stanja objekta, ki se bo spo
soben vključiti v peti in pozneje 
tudi v šesti papirni stroj.«

Papirnica Vevče si je v svojem 
srednjeročnem programu začrta
la precejšen razvoj. Kako gleda
te na bodoče poslovno sodelova
nje?

»Z velikim upanjem pričaku
jem, da bo Papirnica Vevče tudi 
ob bodočih investicijah upošteva
la dosedanje napore in kvaliteto 
opravljenega dela Rudis Inženi
ringa. Vsekakor je naš interes, 
da bi pri rekonstrukciji četrtega 
papirnega stroja izvedli projekti
ranje, izdelavo in montažo opre
me. Namen tega inženiringa bi 
bil projektiranje in povezava 
vseh domačih in tujih proizva
jalcev ter dobaviteljev opreme od 
izdelave do zagona. Vsi pogoni s 
thyristorsko regulacijo in sušilni 
cilindri, ki so do sedaj pred
stavljali izključno uvozno opre
mo, bi bili lahko izdelani pri do
mačih proizvajalcih (Litostroj,

Store, Rade Končar in drugi). V 
kolikor pa bi od tujih partnerjev 
uspeli dobiti dodatno tehnično 
dokumentacijo, bi se obseg do
mače opreme še povečal. Tako 
bi prihranili precejšnjo vsoto dra
gocenih deviz.

Pogovarjamo se tudi o prevze
mu dejavnosti za obrat beljene 
lesovine. Na tem področju že 
imamo določene izkušnje in ob
vladamo tehnologijo in izdelavo 
opreme za pripravo lesa, vključno 
z luščilnim bobnom. To je do
mača oprema, ki smo jo že mon
tirali v Krškem, v Plaškem, Fu
žinah pri Delnicah in Sremski 
Mitroviči.

Domačo opremo, ki bi bila po
krita kar s 65 %>, bi kompletirali 
z uvoženo, del te pa bi tudi po
skušali nadomestiti z domačo iz
vedbo po tuji in delno po do
mači dokumentaciji.

Tudi skladišče, ki ga imate v 
načrtu, smo sposobni z gradbeno 
dejavnostjo, ki jo izvajajo članice 
PS Rudis, izdelati kompletno na 
ključ, kar pomeni izvedbo vseh 
dejavnosti, od projektiranja do 
predaje Papirnici Vevče.«

Sad dobrega poslovnega sode
lovanja med Rudis Inženiringom 
in Papirnico Vevče je bil tudi 
podpis dveh pomembnih spora
zumov, kar predstavlja novo kva
liteto v združenem delu. Bi ho
teli delavcem vevške papirnice 
razložiti tudi ta del skupne po
slovnosti?

»Letos in že lani sta bila na 
osnovi dosedanjega uspešnega po
slovnega sodelovanja med firma
ma podpisana naslednja sporazu
ma: Samoupravni sporazum o
prodaji tehnologije za proizvod
njo kalcijevega karbonata na do
mačem in tujem tržišču, pri če
mer je Papirnica Vevče nosilec 
tehnologije, Rudis Inženiring pa 
ob sodelovanju papirnice proda
jalec in izvajalec tehnologije 
ter Samoupravni sporazum o za
gotavljanju medsebojne likvidno
sti. To je lep uspeh skupnega 
prizadevanja. Z veseljem ugotav
ljam, da je Papirnica Vevče s 
tem, ko je sprejela inženiring pri 
izvedbi kompleksnejših objektov, 
dokazala polno mero posluha za 
sodoben način izgradnje objektov. 
In ob tem se je tudi izkazalo, 
da kvaliteten inženiring ne po
meni samo gole organizacije iz
vedbe del, pač pa razbremeni 
samega investitorja pri zastopa
nju pred upravnimi organi in pri 
opravljanju določenih finančnih

funkcij, ki so vezane na samo 
investicijo.«

Bi morda želeli Vevčanom po
vedati še kaj?

»H kvalitetnemu nivoju sode
lovanja med Vevčani in Trbovci 
so veliko prispevali odgovorni 
delavci v razvojno-investicijski 
službi ter delavci ostalih služb, 
ki so kakorkoli vezane na izvedbo 
investicij. Rad bi jim povedal, 
da se jim zahvaljujem za to so
delovanje, za razumevanje in po
moč pri reševanju problemov, ki 
se ob izgradnji investicij nujno 
vedno pojavijo. In nič ne preti
ravam, če rečem, da je takšen 
team za investicijsko izgradnjo, 
kot ga -ima Papirnica Vevče, spo
soben izpeljati vsako še tako za
htevno investicijo. Želim, da bi 
se naši poslovni odnosi nadalje
vali in krepili. Ob krajevnem 
prazniku in 140-letnici strojne iz
delave papirja v vevški tovarni 
izrekam čestitke vsem članom va
šega kolektiva z željo, da bi do
segli še veliko delovnih uspehov 
na smelo začrtani razvojni poti. 
Ob tem moram povedati, da mi 
priznanje v obliki zlate plakete, 
ki ga je Papirnica Vevče lani 
na proslavi 140. obletnice usta
novitve podjetja podelila Rudis 
Inženiringu, zelo veliko pomeni.

Človek je najbolj zadovoljen 
takrat, ko delo dobro opravi; pri 
mojem delu je to tedaj, ko je 
investicijski objekt kvalitetno in 
pravočasno predan investitorju v 
uporabo in je s tem posel uspešno 
zaključen. Ta občutek zadovolj
stva je tudi stimulacija za na
daljnje delo. V primeru investi
torja Papirnice Vevče pa mi po
meni trenutek zadovoljstva vsa
kokratno srečanje z vevškimi de
lavci, s katerimi sodelujem v po
slovnem odnosu in z ostalimi 
znanci iz papirnice.«

In predlog tov. Brvarja, da bi 
lahko poleg poslovnih odnosov 
Vevčani in rudisovci sodelovali 
tudi na drugih področjih — šport
nih, kulturnih — je vreden pre
misleka. Tako bi se ob prijatelj
skih delovne vezi še okrepile. Naj 
izdam še to, da se tov. Brvar 
tudi športno in kulturno udejstvu
je, predvsem rad smuča, rad je 
v veseli in prijetni družbi, rad 
tudi zapoje in to lepo, za kar pa 
je potreben dober glas. Tega tov. 
Brvar ima in sploh je na dobrem 
glasu; dober glas pa seže v de
veto vas.

Vida B.

Veš za svoje pravice 
in dolžnosti, delegat?

Nadaljevanje z 9. strani
V odbor delavske kontrole 

TOZD Grafični papir so bili iz
voljeni:

1. Anžur Stane
2. Kozjek Marija
3. Kuruzovič Mustafa
4. Muhič Fikret
5. Rosič Rifet

V odbor delavske kontrole 
TOZD VETA so bili izvoljeni:

1. Habič Albin
2. Hribar Zvone
3. Kodič Sabina
4. Rink Pavle
5. Žgajnar Jože

V odbor delavske kontrole 
TOZD Blagovni promet so bili 
izvoljeni:

1. Kurtovič Izet
2. Letnar Zmaga
3. Levec Lidija
4. Njegovec Anica
5. Udovič Stanka

V odbor delavske kontrole 
TOZD Družbeni standard so bili 
izvoljeni:

1. Cukjati Ivanka
2. čučulovič Boris
3. Kranjc Marija

4. Rugelj Eva
5. Marter Blažena

V odbor delavske kontrole 
DSSS so bili izvoljeni:

1. Avbelj Milena
2. Brkan Roman
3. Poljanec Tatjana
4. Ramoveš Marta
5. Štuhec Anton

Na referendumu, ki je bil tudi 
21. aprila 1983, na katerem smo 
glasovali o sprejemu samouprav
nega sporazuma o izumih, teh
ničnih izboljšavah in koristnih 
predlogih in enotnem besedilu 
pravilnika o uveljavljanju mate
rialnih pravic izumiteljev in av
torjev tehničnih izboljšav in ko
ristnih predlogov, je večna vseh 
delavcev glasovala za predlagana 
samoupravna akta in sicer:

v TOZD Tehnični papir —■ 56,42 
odstotkov delavcev 

v TOZD Grafični papir — 71,21 
odstotkov delavcev 

v TOZD VETA — 82,50 °/o de
lavcev

v TOZD Blagovni promet — 
69,19 % delavcev 

v TOZD Družbeni standard —• 
76,92 °/o delavcev 

v DSSS — 87,20 % delavcev.
M. K.
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Poslovili so se
STRAH ME JE BILO

MAJAVEGA MOSTU PREKO 
JEZU LJUBLJANICE

Pred petintridesetimi leti je 
MARIJA H ABIC kot šestnajst
letno dekle prišla 'v vevško pa
pirnico. Že pot iz Sadinje vasi 
na Vevče, ki jo je Mari peš a..'i 
s kolesom vsak dan dvakrat pre
merila, je bila dolga. Pozneje si 
je uredila dom v bližini tovarne 
V prvi papirniški zadružni grad
nji ter postala in ostala krajanka 
Vevč. Lahko bi rekli, da je nje
na družina čisto papirniška, saj 
sta oba z možem dala vevški pa
pirnici celotni delovni prispe
vek.

»Ne morem pozabiti,« pravi Ma
ri »kako zelo sem bila takrat 
na začetku, ko sem pet let delala 
na izmene pri strojih, ponoči za
spana. Nikoli se nisem mogla 
naspati in tistih noči nekako do
prinesti. Jzmena je trajala 12 ur, 
iki so bile dolge celo večnost. 
Moram pa reči, da so te mladost
ne težave starejši delavci izred
no razumeli in lako trdim, da 
sem najboljši občutek dela 'in 
tovarištva doživljala prav v ne
posredni proizvodnji.« Tudi ma
javega mostu preko jezu Ljub
ljanice, ki je tedaj povezoval 
Janezijio im desni* breg tovarne, 
Mari ne bo pozabila. Pozneje je 
bil na istem mestu zgrajen mo
čan most, ta, preko katerega ho
dimo že nekaj let. Takrat pa, iko 
je Mari hodila na delo v Jane- 
zijo zvečer, na nočno izmeno, jo 
je bilo vedno strah. Ljubljanica 
je bučala v temi, most se je ma
jal im Mari je vedno stekla če
zenj, da je bila čim preje na 
drugi strani.

Potem je vrsto let delala v pa
pirni dvorani, zadnja leta pa 
smo jo prijazno, _kot je Mari 
vedno znala biti, vsak dan sreče
vali, ko je opravljala naloge vra
tarja.

TUDI INDUSTRIJSKI TIR JE 
NEKDAJ BILO TREBA 

ŠE PLETI

Tudi JOŽEFA SOTLAR si je 
samo med vevškimi papirničarji 
pridobila pravico do upokojitve, 
saj je med njimi že od 1948. le
ta. Petnajst let 'ji 'je bilo, ko se 
je že spoprijela z resnim delom 
v tovarni, saj ni kazalo druge
ga, kot 'iti delat. Bilo "je po voj
ni in to niso bili časi za brez
skrbno mladost. Poleg dela v to
varni, ki je bilo vsakršno — tu
di izmene je niso obšle — je de
lala doma v Podmolniku in če, 
ne drugega, .je morala pa na 
Marječku in (Molniku nabirati 
teloh za trg.

»Čez poletje je jbilo v tovarni 
vedno dela dovolj,« se spominja 
Jožica, »pozimi pa smo ženske 
morale marsikaj postoriti od po
mivanja oken do odmetavanja 
snega. Tudi plet j e industrijske
ga; tira je bilo takrat naše delo. 
Sedaj to nikomur več niti na 
misel ne /pride. Če 'se danes oz
rem nazaj na isvojo delovno pot, 
ki je prazaprav hitro minila, vi
dim, da sem v veški papirnici 
doživela izredno velik razvoj. O 
tem človek ob vsakodnevnem 
delu niti ne razmišlja ne vem 
koliko, ob takšnem trenutku pa, 
ko se nekako poslavljaš od tega 
dolgoletnega ritma, pa začneš na 
to misliti in zlagati kamenčke iz 
delovnega mozaika.«

Jožica je največ delovne dobe 
Prebila v papirni dvorani in jo 
kot prebiralka števka tudi za
ključila. Sedaj bo imel njen mož, 
še aktiven vevški papimičar, 
vedno že pripravljeno kosilo, ko 
ko prišel z dela.

BILO JE DOVOLJ

MARIJA BLAŽ 'je bila rojena 
v Loki pri Žusmu v Celjski ob
čini in življenjsko naključje jo 
je zaneslo na Vevče. Med vev
škimi papirničarji je delala od 
1849. leta dalje.

»Mladost, ki je danes tako le
pa, je bila takrat, ko sem jo uži
vala jaz, bolj trpka. V tovarni 
sem o:ila zaposlena, stanovala 
pa) sem v Slapah v sobici nad go
stilno. Hrano sem morala odslu
žiti z delom v gostilni, za stano
vanje pa je bilo treba kar pre
cej odšteti. Da pa sem dobila še 
kakšne dodatne karte, ki so te
daj bile in brez katerih ni bilo 
možno česa kupiti, sem delala 
tudi udarniško. In za takšno do
datno delo smio dobile tudi ma
lico, kar je bilo tistikrat zelo 
pomembno. Sedaj, no, to je či
sto nekaj drugega.«

Tudi Marija je ob delu spozna
la tako rekoč vso tovarno ali 
drugače rečeno, opravljati je 
morala mnogovrstna dela. Naj
dlje pa je, kot večina, bila v 
ročni dodelavi papirja. Ko sem 
jo vprašala, zakaj ne bi še pet 
let delala, saj ji to zakon o delov
nih razmerjih (omogoča, me je 
pogledala s čudnim nasmeškom 
na obrazu in odgovorila tako, 
kot že vrsta njenih sodelavk: 
»Bilo je dovolj.« Tistim delav
kam, ki so petintrideset let ves 
delale, najbrž tudi ina misel ne 
pride, da bi podaljševale delov
na leta. Naj njihovo delo nada
ljujejo mlajši. Tudi Marija o 
tej varianti ni niti razmišljala.

ŠESTINDVAJSET LET MED 
TOVARNIŠKIMI ROŽAMI

Šest delavcev je bilo takrat, 
kio je JUSTINA ŠUBELT prišla

v tovarno, zaposlenih v tovarni
ški vrtnariji, ki je bila tam, kjer 
je sedaj TOZD VETA in tam, 
kjer je danes premaz, na dveh 
koncih torej.

»Ko se je začela zidati stavba 
premaza, je bila tam vrtnarija 
ukinjena istočasno, ko je odšel 
v pokoj vrtnar Vodnik, katerega 
je potem nasledil Tone Ostrež. V 
tistih časih smo marsikaj pri
delali tako za tovarniško menzo 
kot za delavce same.«

Sedaj je od vrtnarije ostalo le 
malo in še to izključno prostor 
za rože oziroma cvetličnjak, pa 
še ta je večkrat napaden od raz
nih roparjev.

Je pa Justina vsa ta leta z iz
redno skrbjo in estetskim čutom 
urejevala cvetlična korita in 
zelenice v tovarni. In prav vse 
ji je ratalo, kar je prijela v 
roke in ikar je posadila. Vedno 
je bila nasmejana, le sem ter 
tja je žalostno strmela v cvetlič
ni (nasad, kjer je namesto cveto
če rože zijala luknja v zemlji. 
Tako rože kot mii bomo pogrešali 
njene delovne roke.

V imenu delovne organizacije 
vsem mašim novim upokojenkam 
prisrčna hvala za delo, katerega 
prispevek je tudi pripomogel k 
razvoju tovarne. Želimo vam, da 
bi zasluženi počitek v novem 
življenjskem obdobju kar naj
prijetneje uživale.

Naj vas korak še kdaj pripelje med nas, drage upokojenke Jožica, 
Marija, Mari in Justina

Ostal bo spomin
Či bi moja skuza 
spadnola na i^amen, 
kamen bi se razklao, 
kamen bi se razklao na dvuje, 
na trouje.

(ljudska iz Beltincev)

Smrt, večna sopotnica živ
ljenja. Ne izbira ne ikra j a, ne 
časa. Grenak občutek, da naj
boljši odhajajo z njo prvi, nas 
je tudi tistega zadnjega maj
skega dne stisnilo v prsih; 
sredi prebujajoče se pomladi, 
sredi zelenja in cvetja se je 
ustavilo srce našega dolga- 
letnega zdravnika, dr. BORI
SA MOŠKONA.

Šestindvajset let je| v obrat
ni ambulanti Papirnice Vev
če opravljal preventivno in 
kurativno zdravstveno delo.. 
Prvi je zaoral ledino medici
ne dela v papirni in industriji 
nasploh. Seme, ki ga je pose
jal v (to brazdo, je bogato ob
rodilo. Njegovo ime je znano 
tudi drugod po Jugoslaviji, 
saj je s svojimi (znanstvenimi 
dognanji seznanjal tudi dru
ge.

Pri nas je začel tako rekoč 
iz nič, zapustil pa nam je bo
gato dediščino, sad njegove 
strokovnosti, sposobnosti in 
vztrajnosti. Vrasel je v srca 
vevških papirničarjev in težk:>

nam je bilo, ko ise je z izte
kom lanskega leta poslovil od 
dela v naši ambulanti; zdrav
je mu ga ni več dovoljevalo. 
A njegov neumorni duh je 
snoval še nove načrte, saj ni 
poznal počitka. V komaj iz
polnjenem devetinpetdesetem 
letu življenja mu je počitek 
izsilila smrt. V njegovi po
slednji pomladi, sredi majske
ga sonca, nas je Objel hladen 
led. Globoko pretreseni mu 
vevški papirničarji ob zad
njem slovesu izrekamo zahva
lo za vse tisto veliko, kar je 
storil za nas. Z nami bo os
talo njegovo delo in z njim 
'svetel ispomin na dragega nam 
doktorja.

V. B.

Investicijsko posvetovanje

Delo komisije za izbor 
najugodnejšega ponudnika

V začetku leta 1982 je bila na 
delavskem svetu TOZD Tehnični 
papir potrjena komisija za izbor 
najugodnejšega ponudnika v 
sestavi: dipl. inž. Dušan Kogej, 
dipl. iinž. Raddslav Uzelac, Ja
nez Moškrič, dipl. oec. Stane Ja
lovec. Naloga komisije je, izbrati 
(najugodnejšega ponudnika med 
zunanjimi sodelavci za posamez
na dela v Papirnici Vevče. Naj
ugodnejši ponudnik ni vedno tu
di maj cenejši; pri izbiri upošte
vamo namreč več faktorjev, ki, 
vplivajo na rok izgotovit ve, kva
liteto, upoštevajo se izkušnje iz
vajalca. Na 14 dosedanjih sestan
kih smo obravnavali naslednjo 
problematiko:

— talna proga,
— asfaltiranje površin.
— strehe skladi č in prciz ;odnih 

prostorov,
— rušitev toplarne,
— ureditev upravnega poslop

ja,
— zazidalni načrt,
— razpuščevalec,
— projekt in izvedba kalcije

vega karbonata in kaolina,

Delegati
S 24. seje zbora uporabnikov 

in 22. seje zbora izvajalcev ko
munalne skupnosti z dne 25. maja 
1983 poroča JOŽICA RAZDEV
ŠEK.

Delegatsko gradivo se je nana
šalo na naslednja področja:

S poročilom realizacije plana 
za leto 1982, podane s strani ZIL 
Ljubljana, smo bili delegati se
znanjeni z realiziranimi nalogami 
na področju urejanja stavbnih 
zemljišč, razširjene reprodukcije 
kolektivnih komunalnih naprav 
in vzdrževanja komunalnih na
prav. Vse naloge so bile realizi
rane v skladu s sprejetimi plani. 
Planski dokumenti za leto 1983 
načrtujejo pripravo komunalno 
urejenih zemljišč tako za stano
vanjsko, poslovno in industrijsko 
servisno gradnjo ob sočasnem so
vlaganju v komunalno infrastruk
turo, zaščiti bivalnega okolja in 
pridobivanju novih bivalnih po
vršin. Tudi načrtovane novograd
nje in rekonstrukcije so predmet 
realnega načrtovanja in usklaje
nih finančnih planov v posamez
nih krajevnih skupnostih naše 
občine. Kolektivne komunalne 
storitve opravlja Komunalno pod
jetje Ljubljana, katerega pro
gram temelji na že dogovorjenih 
nalogah samoupravnega sporazu
ma za srednjeročno obdobje 1981 
do 1985 za področje vseh ljub
ljanskih občin. Naloge, ki jih 
opravlja komunalno podjetje, se 
nanašajo tako na vzdrževanje 
javne higiene, zelenic, parkovne 
ureditve, javno razsvetljavo, 
vzdrževanje semaforjev, Poti spo
minov in tovarištva, cest in mo
stov, naloge zimske službe, posta
jališč in drugih opravil širšega 
družbenega pomena.

— ureditev arhiva v kleti 
r upravnega poslopja,
|| — ureditev fasad na objektih, 
F — ureditev dela Poti herojja 

Trtnika,
’ — dvigala PS I, isiatinaža, pre

maz,
— talna proga — gradbena de

la,
— tiskarna,
— odkup zemljišč,
— ureditev zaprtega dela ko

pališča,
— investicijski program — ob

rat za proizvodnjo beljene leso
vine,

— projekti daljnovodnega na
pajanja papirnice in transforma
cija 110/20/6 kV.

Delo komisije je zahtevno, vča
sih zaradi pomanjkljivih podat
kov tudi težko, vsekakor pa po
trebno in se bo nadaljevalo tudi 
v bodoče. K delu pa bomo pri
tegnili še nekatere člane, ki bo
do učinkovitost in strokovnost 
komisije še povečali.

Predsednik komisije 
Stane Jalovec

poročajo
Številne pripombe delegatov so 

se nanašale na vrsto dopolnitev 
programov posameznih krajevnih 
skupnosti naše občine, žal pa le- 
teh verjetno ne bo mogoče reali
zirati zaradi pomanjkanja finanč
nih sredstev.

Delegati smo nadalje razprav
ljali tudi o spremembah in do
polnitvah SS o temeljih plana 
komunalne dejavnosti tako za ob
čino Moste-Polje, kot za območje 
ljubljanskih občin za obdobje 
1980—1985. S predlaganimi spre
membami in dopolnitvami se os
nova temeljev SS, sprejetega v 
letu 1980, ne spreminja, ampak 
se vsebinsko prilagaja realnejše
mu planu občine kot mestu Ljub
ljana, saj se zaradi zaostrenih 
gospodarskih pogojev načrtuje 
manj vlaganj tako v stanovanj
sko kot ostale dejavnosti.

Z določitvijo preciznejših dolo
čil S S pa se materialne obvez
nosti podpisnic ne spreminjajo, 
ampak ostanejo na dogovorjenih 
osnovah iz leta 1980 — torej se 
stopnja 1,20% od BOD iz čistega 
dohodka ne spreminja.

Razprava je potekala še o re
balansu plana razširjene repro
dukcije individualnih komunal
nih naprav in objektov za obdob
je 1981—1985. Seznanjeni pa smo 
bili tudi s cenami storitev za leto 
1983, ki jih je potrdila tudi Skup
nost za cene mesta Ljubljane. 
Povečanja v letu 1983 so v pri
merjavi s cenami iz leta 1982 
različna: največ so se povečale 
cene za odvoz smeti in odpadkov 
(45,3 %), kanalščine (42,9 %), vode 
(39%), medtem ko so Se ostale 
storitve povečale do 20 %.

Toliko o nekaterih najpomemb
nejših področjih iz gradiva, o ka
terem smo razpravljali delegati 
Komunalne skupnosti občine 
Ljubljana Moste-Polje.
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Slovenska krajina 
polna barv in veselja

Kar lepo število ljubiteljev li
kovnega izraza se je izbralo 26. 
aprila na -otvoritvi razstave li
kovnih del akademskega slikar
ja VELJKA TOMANA v novi ga
leriji — modrem ateljeju tozda 
VETA.

SLOVENSKA KRAJINA £je pof- 
i men oval to svojo razstavo av
tor, ki se je v naši sredini pred
stavil prvič; Veljko Toman zad
nja leta ustvarja predvsem na 
našem ročno izdelanem papirju 
in od vsega Začetka obnovitve 
postopka nočne izdelave papirja 
sodeluje is preizkusi in napotki 
iza izboljšanje kvalitete. To je 
tudi navedlo slikarja na misel, 
da bi 'se predstavil vevški publi
ki. Likovna sekcija pri kultur
ni komisiji konference sindikata 
Papirnice Vevče je pod vodstvom 
prizadevnega predsednika Petra 
Selana ta kulturni dogodek or
ganizirala, odziv Vevoa-n-ov pa 
je bil zelo velik.

»Mnogo je obrazov, tki jih če- 
sto videvam na podobnih slo
vesnostih oziroma kulturnih vr
huncih, ikot je tudi današnji,« 
je v pozdravnem nagovoru dejal 
Peter Selan. »S svojo prisotnost
jo na (otvoritvi razstave izraža
te svojo kulturno zavest lin pri
znanje avtorju. To slednje je 
pomembno tudi zato, ker se vsak 
likovni ustvarjalec z razstavami 
razdaja brez materialne nado
mestitve.

Veljko Toman je eden izmed 
zelo p-lodnih slikarjev in tako 
kot ostali z razstavami išče po
trditev svojega likovnega videnja 
in izraza. Je človek močnega in 
vedrega duha; kadarkoli sva se 
srečala, je vel smeh z njegovega 
obraza. Za to razstavo smo se 
dogovarjali pred precej časa in 
morala bi biti že v lanskem le
tu. Opravičilo, da zaradi toliko 
drugih obvez razstave prej ni bi
lo rnioč izpeljati, je tudi z nasme
hom in razumevanjem sprejel. 
Danes pa ga v /naši sredini med 
njegovo Slovensko krajino pri
srčno pozdravljam.«

Akademski slikar Veljko To
man se je rodil 29. decembra 
1944 v Splitu. Po končanišoii za 
oblikovanje (na pedagoški aka
demiji — likovna -smer se je

1967. leta vpisal na akademijo 
za likovno umetnost v Ljublja
ni. Študiral je pri profesorjih 
Zoranu Dideku, Nikolaju Omer
zi, Marjanu -Pogačniku, Riku De
benjaku in leta 1971 diplomiral 
pri profesorju Maksimu (Sedeju, 
1975. leta pa še na tretji stopnji 
restavratorstva pri profesorju 
Mirku! Šubicu.

Dela, v Mestnem muzeju Ljub
ljanskem in z družino živi v 
Ljubljani. Kdor ga ne pozna, mu 
lahko razkrijemo tudi Tomanovo 
-ljubezen do narave in -telesne 
kulture; goji namreč tek. Pozimi 
teče na is-mučeh, poleti brez njih 
in ise udeležuje (vseh tekaških 
maratonov. V času razstave pri 
nas se je ravno pripravljal na 
tek Ob žici (okupirane Ljubljane 
in si zastavil nalogo, da bo do 
9. maja pretekel 250 km. Gotovo 
mu je to tudi uspelo.

Imel je že mnogo razstav do
ma in tudi v tujimi ter za svoja 
likovna dela prejel vrsto nagrad.

Izhodišče Tomanovega slikar
stva je krajina z značilnimi, iz-

Kadarkoli in kjerkoli se kdo 
iz vrst vevških papirničarjev 
javn-o predstavi in- je sprejet z 
odobravanjem, smo ponosni in 
veseli tega. Čutimo, da je to del 
nas, da je to naša -tovarna, da 
smo to mi. Iskreno sm-o ponos
ni manj, saj je širšemu avdito
riju predstavil naše ime in nas 
obogatil. In med tistimi, iki ime 
vevške papirnice ponesejo tudi 
izven tovarniških plotov, je tudi 
naš likovni samorastnik Peter 
Selan, vodj-a likovne -sekcije pri 
konferenci sindikata Papirnice 
Vevče.

Sodeloval je že na več razsta
vah, l-etos pa je -od 15. aprila do
15. maja razstavljal isvoja dela 
s-kupaj z likovniki grosupeljske 
občine v novi Jurčičevi galeriji. 
Razstava -je bila posvečena otvo
ritvi teh novih galerijskih pro
storov, ki se nahajajo med staro 
Jurčičevo hišo in Krjavljev o

raziti-mi oblikami, bogastvom 
barv v različnih svetlobnih in 
razpoloženjskih interpretacijah v 
slogo vnto izrazitem im neredko 
dramatičnem realizmu, katerega 
je po svoji prvinski usmerjeno
sti razvil v predmetni barvni 
ekspresionizem. Kompozicije iz
dajajo slikarjevo vitalnost, saj 
so njegove slike polne gibanja 
in življenja, njegove barve -ozna
čujejo vsa značilna nasprotja 
med (svetlobo im- senco; uglašene 
so v enotno strukturo zrelega 
slikarskega ustvarjanja.

Ob tej priliki moramo še po- 
cebej poudariti pravilnost usmei- 
ritve dela naše likovne skupine. 
Prizadevnost, ki je prisotna v 
šestletnem delovanju članov li
kovne skupine [Papirnice Vevče, 
je pri mnogih povzročila kvali
teten premik v odnosu do likov
ne umetnosti. Eden izmed rezul
tatov je gotovo tudi -nova gale
rija v modrem ateljeju tozda 
Veta.

Vida B.

bajto na Muljavi in se lepo 
vklapiljajo ,v celciten muzejski 
kompleks.

22. aprila pa j;e Peter Selan 
pripravil razstavo nekaterih svo
jih likovnih -stvaritev v preddver
ju festivalne dvorane ob priliki 
30-letnice Društva slovensk h 
koroških študentov, ki sm-o jo v 
Ljubljani tega dne -slavnostno 
Obeležili s kulturnim programom 
v festivalni dvorani. Dr. Matjaž 
Kmecl, predsednik skupščine 
kulturne skupnosti Slovenije ise 
je zelo pohvalno izrazil o Petro
vem likovnem podajanju, Koro
ški oktet mu je iz navdušenja za
pel eno svojih pesmi (tudi zato, 
ker je Peter ravno ta dan -slavil 
rojstni dan), vevški papirničarji 
pa mu izrekamo za dosežene us
pehe čestitke in iskreno zahvalo 
obenem.

Vida B.

Petrovo likovno bogastvo 
je tudi naš ponos

Okrogla miza o osnutku novega 
slovenskega pokojninskega zakona

V -javni razpravi j-e osnutek 
novega slovenskega pokojninske
ga zakona obravnavalo veliko de
lavcev tako v samih delovnih or
ganizacijah kot v družbenopoli
tičnih skupnostih. Ob tej javni 
razpravi isc( se pokazale tudi sla
bosti novega zakona, zaradi ka
terih je bilo na -osnutek veliko 
pripomb.

Tudi v naši DO je konferenca 
sindikata v mesecu aprilu pri
pravila to osnutku zakona raz
govor, kateremu sta poleg sindi
kalnih in drugih družbenopolitič
nih delavcev Papirnice Vevče 
prisostvovala tudi predsednik 
republiškega odbora) sindikata 
delavcev papirne, grafične, za
ložniške in časopisno informativ
ne dejavnosti in predstavnik ob
činskega sveta ZSS (občine Ljub
ljana M-oste-Ptolje.

Navzoči so bili z novostmi no
vega zakona dokaj dobro sezna
njeni, zato se je /v razpravi od
prla vrsta vprašanj, ki so se na
našala na posamezne sistemske 
rešitve. Vprašanje invalidskega 
zavarovanja in možnosti pred
časne upokojitve -je bilo -obrav
navano izredno kritično. Zakono
daja predvideva na področju in
validnosti (veliko sprememb. Za 
delavce s preostalo delovno zmož
nostjo, ki so zaposleni -v delovnih 
organizacijah, bodot po novem 
zakonu v celoti idolžne -skrbeti 
delovne organizacije same. Kljub 
prizadevanju delovnih organiza
cij, da preprečujejo nastanek in
validnosti, obstoja, bojazen, da se

btod-o s prenosom invalidskega za
varovanja v združeno delo ne
katere delovne organizacije zna
šle v neenakem položaju, še po
sebej zaradi prevelikih obreme
nitev.

Ob tem pa niso (znana merila 
solidarnosti. Prav v izvezi s pre
nosom invalidskega zavarovanja 
v delovne organizacije je bila 
večina razpravlja-lcevj mnenja, da 
bi se de-te obveznosti prenašale 
postopoma.

Tudi razprava o možnosti 
predčasne upokojitve je bila 
pra-v tako ena pomembnejših 
točk razpravljalcev. Res je, da 
je možnost predčasne upokojitve 
uzakonjena za vse republike in 
pokrajine, Žal pa so destimulaci
je prepuščene posameznim repub
likam in pokrajinam, to pa ima 
lahko (za posledico, da bodo de
lavci odhaja-li v predčasni pokoj 
pod različnimi pogoji. Razprav
ljale! so bili mnenja, da ibi mo
ral biti tudi status predčasne po
kojnine urejen z zveznim zako
nom.

Izrečene so bile (tudi kritične 
pripombe -na razmerje med naj
nižjo in najvišjio pokojnino. Raz
pravljale! iso menili, da bi bila 
narejena groba napaka, če bi do
pustili možnost povečanja pokoj
nine tedaj, ko Zavarovanec po 
izpolnjenih pogojih -za upokoji
tev ostane še nadalje v delovnem 
razmerju; -po mnenju absolutne 
večine naj bi |se omenjeno dolo
čilo črtal-o v celoti. Glede pogo
jev za pridobitev družinske po

kojnine pa je bilo (izraženo mne
nje, da naj bi le-ti ostali takšni, 
kat so bili do sedaj.

V razpravi je bilo izpostavlje
no še vrsto drugih vprašanj, kot 
na primer: pokojnina za duševno 
prizadete otroke, priznavanje de
lovne dobe za matere -z otroci, 
doku-p let, v štetje -služenj-a voja
škega roka in druga pomembna 
vprašanja v zvezi z osnutkom no
vega zakona.

Glede na to, da je razprava z 
okrogle mize izpostavila nekaj 
vprašanj, iki (so bila tudi predmet 
pripomb šfirše javne razprave, 
pričakujemo, da bo predlagatelj 
ob izdaji predloga novega slo
venskega -pokojninskega zakona 
del tehtnih pripomb (tudi upo
števal. J. R.

DAROVALCI KRVI — 
DAROVALCI ŽIVLJENJA
So ljudje, ki nikoli ne pri

dejo v kontakt z bolniki, -ka
terih življenje često zavisi od 
njihove humanosti. To so (pro
stovoljni darovalci krvi, ne
sebični anonimni krvodajalci 
in »darovalci življenj«, ljudje, 
iki jim -tisti, iki mu rešijo živ
ljenje, ne more stisniti roke. 
3. junija iso se zopet -zbrali za 
organiziran -odvzem krvi tak
šni vevški papirničarji že 
ničkolikokrat po vrsti.

V. B.

Akademski slikar Veljko Toman (levo v pogovoru s Petrom) je v 
novi galeriji v modrem ateljeju tozda Veta razstavljal svoja dela 

pod naslovom SLOVENSKA KRAJINA

Otvoritvi razstave je prisostvoval tudi direktor Mestnega muzeja 
Ljubljanskega Janez Mesesnel (skrajno levo). Slikar je dve sliki iz 
razstavljene zbirke velikodušno podaril konferenci sindikata Papir

nice Vevče

Vevški kulturni teden
Morda bi kdo pomislil, da- nam 

v -teh gospodarskih zaostrenih 
Sasih kUltume 'prireditve niso 
potrebne. Pa ni tako, saj se je 
naš narod prav v času, ko se je 
čutil in bil materialno in moral
no ogrožen, najbolj oklepal kul
turnega poslanstva, ki ga je 
združevalo, dvigovalo in delalo 
močnega bogatega. Današnja 
stiska sicer hi primerljiva s čaši, 
ko smo se borili za -obstoj in, 
svobodo, potreba po kulturnem 
udejstvovanju pa je kljub -temu 
velika in nujna, saj -nam to da
je več neposrednosti, elastično
sti, prisrčnosti in širine. Te last
nosti pa (ljudje vendar moramo 
imeti.

Kulturni teden na Vevčah naj 
bi vsako leto postal tradicionalen; 
tako je v svqj načrt dela zapisar 
la kulturna komisija pri konfe
renci OOZS Papirnice Vevče. 
Imeli smo ga lani, imeli ga bo
mo tudi letos im, v bodoče. Vev
ški kulturni (teden, ko -se vsak 
večer v našem kulturnem domu 
nekaj dogaja, je v tednu pred 
krajevnim praznikom Vevče-Zg. 
Kašelj. Lani smo bili navdušeni 
in gotovo bomo Vevčani tudi na 
letošnjih prireditvah vevškega 
kulturnega tedna dvorano napol
nili vsak večer do zadnjega kor 
tička. 20. junija bodo nastopili 
godbeniki Papirniškega pihalne
ga orkestra Vevče s celovečernim 
koncertom in nas razveselili z 
novim programom, 21. junija si 
bomo lahko ogledali nastop -sku
pin za izrazni in športni ples, 22.

junija bodo e -samostojnim kon
certom predstavili svoje delova
nje člani Mešanega pevskega 
zbora Vevče in nam nudili pol
drugo (uro prijetnega užitka, 23. 
junija pa se bomo sprostili na 
zabavno-glasbenem večeru ob 
zvokih ansambla in pevcev. Ves 
teden pa bo v avli kulturnega 
doma razstava članov FOTO-KI- 
NO kluba Društva ljudske tehni
ke Vevče.

Na praznični dan, 24. junija, 
ko vevški papirničarji praznuje
mo 140. obletnico strojne izde
lave papirja in (krajani krajevne 
skupnosti Vevče-Zg. Kašelj svoj 
praznik, bo popoldne v kultur
nem domu slavnostna seja de
lavskega sveta delovne organi
zacije s kulturnim programom ob 
predaji naših novih investicij
skih dosežkov :v uporabo. V so
boto, 25. junija, bo dopoldne od
prt dan za vse, ki si bodo želeli 
ogledati tovarno in nove investi
cije v njej, popoldne ob 18. uri 
pa se bomo vključili v SREČA
NJE KOROŠKIH IN MOŽGAN
SKIH KULTURNIH SKUPIN v 
Zajčji dobravi. Pokrovitelj te 
prireditve je Papirnica Vevče, 
nastopile pa bodo folklorne in 
pevske skupine iz Žitare vasi na 
Koroškem, ki (se bodo dopoldne 
vključile tudi v isprevod Ohceti 
v Ljubljani in nekaj kulturnih 
skupin (plesnih, pevskih in god
ba) iz občine Ljubljana Moste- 
Polje, med njimi seveda naši 
— Papirniški pihalni orkester 
Vevče in Mešani pevski zbor 
Vevče. Po -končanem programu 
bo ansambel igral za ples ali če 
povemo lepo po domače — vese
lica bo za vse.

Najbrž ini -potrebno posebej po
udarjati, da so prireditve name
njene nam vsem, zato se jih bo
mo polnoštevilno (tudi udeležili-

Prisrčno vabljeni!
Vida B.
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Aktivnost Dl ATI 
v minulem letu

Po občnem zboru društva izu
miteljev in avtorjev tehničnih 
izboljšav v aprilu lanskega leta 
vodi delo društva nov izvršilni 
odbor v (sestavi: Grad Andrej, 
Zapušek Andrej, Romšek Alojz, 
Grabnar Franc, Antončič Stane, 
Janžekovič Martin ih Žgajnar 
Jlože; za predsednika je bil pre
dlagan Antončič Stane, za tajni
ka pa Zapušek Andrej. Na ne
kaj sestankih ismo govorili o 
problematiki inovacijske dejav
nosti v naši DO — predvsem o 
hitrejšem in učinkovitejšem re
ševanju predlogov, sestavili de
lovni program in poskušali najti 
stalen dotok finančnih sredstev, 
saj so letne dotacije iz sklada 
skupne porabe iskromne.

Osnova programa je ostal usta
novni delovni program iz leta 
1976 Iz nekaj dopolnitvami. Na 
kratko bi poudaril le osnovne 
točke:

— pritegniti k organiziranemu 
sodelovanju vse člane kolektiva, 
ki (so doslej že podali kakšen 
predlog za tehnično izboljšavo ali 
drugačen koristen predlog in os
tale člane, ki jih zanima ta ak
tivnost;

— preko internega glasila se
znanjati vse elane (kolektiva o 
pomenu inventivne dejavnosti;

— svoje članstvo tekoče infor
mirati z dosežki (inventivne de
javnosti doma in v svetu;

— svojo dejavnost povezovati z 
dejavnostjo društev v drugih 
OZD in SOZD Slovenija papir in 
si prizadevati doseči izmenjavo 
tehničnih izboljšav in koristnih 
predlogov;

— organizirati ustrezna stro
kovna predavanja in ekskurzije

ter omogočati članom udeležbo 
na seminarjih in tečajih v raznih 
interesnih področjih.

Od konkretnih nalog Dl ATI bi 
navedel le naslednje:

— v glasilu »NASE DELO« za
gotoviti stalno rubriko, v kateri 
pa bi (želeli brati tudi besedo 
članov kolektiva, ki niso člani 
društva, kajti javna pohvala so
delavca zaradi Izboljšanja dela 
bi bila1 velika moralna vzpodbu
da za vse predlagatelje. V rubri
ki bi predstavljali tudi predlaga
telje — inovatorje, uspešne pred
loge malo podrobneje, pohvale 
za hitro realizacijo in izredno 
zamisel, pa tudi graje.

Pripraviti predavanja s 
točno določenega področja, kate
rim sledi ekskurzija (oz. obrat
no) :

— uporaba računalnika v pa
pirni industriji (ekskurzija v Kr
ško tovarno že 'realizirana, žal 
pa so nam zaprli vrata v papir
nico v Radečah);

— področje '(vzdrževanja (sre
čanje s sekcijo kovinarjev v Kr
škem) ;

— področje skladiščenja in no
tranjega transporta;

— proizvodnja tapet.
S tem bi zajeli vsa glavna po

dročja dejavnosti v naši DO. 
Nujno bo potrebno spremeniti 
odnos do predlogov, kajti sedanji 
način, tj. prepuščenost predlo
ga predlagateljevi zagnanosti in 
izpostavljanju pred strokovno in 
sodelavčevo (največkrat nevošč
ljivo) kritiko in borbo za pre
pričanje bolj zavira kot pa 
vzpodbuja razvoj inovacijske 
dejavnosti v naši DO. Po številu

6. maja so v našo delovno organizacijo prišli na ogled in pomenek 
člani kolektiva italijanske tiskarne Tehnografica Milano, ki je pre
cejšen kupec našega papirja, predvsem bireta za pivske etikete. 
Sprejela jih je Marija Jozclj, naša referentka za italijansko tržišče

Z milanskimi tiskarji so prišli tudi g. Railič, predstavnik Genexa 
Ljubljana (levo), naš kupec iz Centroproducta Milano (v sredini) 
in nečak lastnika tovarne Tarenzija, ki je bil obenem tudi voznik

avtobusa

zaposlenih bi bilo potrebno — in 
kljub omejenemu zaposlovanju 
bi ise verjetno našlo mesto za 
profesionalnega organizatorja 
inovacijske dejavnosti, kajti se
danje število prijavljenih predlo
gov njegovo mesto zahteva inf 
potrjuje. Zagotovo bi se število 
predlogov povečalo, s tem pa po
večal del dohodka, ki tudi kaže 
na; razvoj DO, potrebno pa ga bo 
tudi posebej prikazati v zaključ
nem računu.

Društvo (združuje 70 elanov na
šega kolektiva, naša želja pa je' 
da bi število članov še povečali 
tudi s sodelavci — inepredlaga- 
telji In v njih vzpodbudili ino- 
vatonsko žilico, zato bi želeli, da 
se tudi čim več sodelavcev ude
leži naših ekskurzij, za realiza
cijo 'tega pa so naša sredstva 
preskromna. Naša želja je, da 
bi si zagotovili stalen dotok fi
nančnih sredstev, kar bi bilo 
možno iz prihodka od inovacij, 
saj je naša dejavnost vzpodbuja
nje te dejavnosti, s tem pa bi bilo 
društvo nagrajeno po uspešnosti 
našega dela. Vsekakor ne morem 
mimo zahvale izobraževalnemu 
centru za pomoč pri organizaciji 
ekskurzij, saj bi s sredstvi dru
štva komaj lahko izvedli eno od 
želj enih ekskurzij.

Na predlog društva je tov. 
Trtnik Stane dobil občinsko pri
znanje Inovator 1982 za velik 
prispevek k popularizaciji in raz
mahu inventivne dejavnosti v 
naši DO, kot dolgoletni tajnik 
društva in član komisije za ino
vacije.

Stane Antončič

Skoraj 
smo že 

na poletnem 
oddihu

Počitniški dom v Pineti, kjer 
delavci Papirnice Vevče prijetno 
letujemo že skoraj 20 let, bo z 
dnem, ko se bodo zaprla šolska 
vrata, postal naš drugi dom; že 
nekaj let ugotavljamo, da nam 
ta počitniški dom nudi silno pri
jetno dopustovanje.

Kot vsa leta do sedaj smo tudi 
v letošnjem letu opravili vrsto 
vzdrževalnih del, obnovili del 
obale in na novo opremili štiri 
hišice. Vpise za letovanje smo 
opravili že v mesecu marcu, ce
na oskrbnega dne pa bo za za
poslene znašala 420 din. Omeniti 
velja še to, da bomo imeli v ča
su izven sezone popust v višini 
20 °/o, zaradi česar pričakujemo 
večje število dopustnikov v juniju 
in septembru.

Za delavce, ki stroškov letova
nja ne bodo zmogli, pa iso leto
vanja potrebni iz zdravstvenih 
razlogov, smo na ravni delovne 
organizacije predvideli sredstva 
iz SSP. Na tak način bo omogo
čeno letovanje nekaj več kot pet
desetim delavcem.

Naši dopustniki pa bodo se
veda letovali tudi v prikolicah, 
ki so še vedno zelo priljubljena 
oblika letovanja. Prikolice bodo 
na željo dopustnikov nameščene 
na Loparju, v Rabcu, Poreču in 
Medulinu. Sicer pa je letovanje 
v prikolicah postalo zelo drago, 
kajti najem prostora za eno pri
kolico znaša kar nekaj več kot 
30 novih tisočakov na sezono. 
Nekoč cenena oblika letovanja 
postaja iz leta v leto dražja. Se
veda pa smo v ta namen zago
tovili tudi nekaj sredstev iz SSP, 
kajti v nasprotnem primeru bi 
bilo letovanje, v prikolicah 'za 
večino dopustnikov predrago.

Letovanje v garsonjerah Po
čitniške sku,pnosti Krško je 
kljub oddaljenosti izredno vab
ljivo. Prav številne prijave pri
čajo, ida si dopustniki želijo pr
venstveno letovanje v garsonje
rah ali prikolicah.

RAST YU ’83, jugoslovanska razstava izumov, tehničnih 
inovacij in izboljšav mednarodnega značaja že enajstič nudi 
možnost inovatorjem, da prikažejo svoje izume, tehnične do
sežke, tehnične in tehnološke inovacije, novoosvojene proiz
vode in tehnologijo. RAST YU ’83 je pod pokroviteljstvom 
Pri vredne komore Jugoslavije na Reki od 10. do 17. junija 1983.

Ogledali smo si računalniško 
vodeni papirniški stroj

26 članov društva DIATI in čla
nov kolektiva se je udeležilo 
Strokovne ekskurzije na temo: 
uporaba računalnika na papirnem 
stroju.

Nad prisrčnim sprejemom v 
krški tovarni celuloze in papir
ja (ter široko predstavitvijo ra
čunalniškega sistema ACCURAY 
sm'o bilj navdušeni. Praktično so 
nam prikazali prednosti, ki so v 
takojšnjih podatkih o vlagi, 
gramaturi, pepelu, debelini. Ve
dno Iso ma razpolago 'prečni pro
fili vlage, gramature, pepela, de
beline, takoj je ina ekranu gra
fični prikaz, (tako za vsak (trenu
tek, kot povprečni! za 8 ur nazaj. 
S pritiskom na gumb so podatki 
na ekranu v visalkem trenutku, 
o čemer papirničar na Veivčah 
lahko le sanja.

Prednosti, ki jih naštevajo, so 
v izboljšanju kvalitete, v opti- 
malizacijii proizvodnje, hitrosti 
stroja, v hitrejšem odkrivanju 
sistemskih napak in prihranku 
vlaknin zaradi povečanja odstot
ka vlage, natančne regulacije

vlage — toleranca je "± 1,5 %, 
in gramature — toleranca je 
± 1 gr pri 48 gr rofo papirju.

Težko je napisati prepričljive 
ptodatke o koristnosti, o čemer 
so nas prepričali, vendar besede 
vodstva, da zaposleni imočejo več 
delati brez računalnikove po
moči in da iso imeli 'sredstva za 
nabavo računalnika povrnjena 
prej kot v letu dni, povedo vse. 
Ali si tudi na Vevčah ne bi že
leli takega načina dela, takih 
pripomočkov in takšnih rezulta
tov?

Ogledali smo si tudi novo či
stilno napravo za odpadno Vodo.

V kratkem bodo Krčani tudi 
drugim vevčanom podrobneje 
predstavili uporabo lin ‘korist ra
čunalnika ina predavanju, ki bo 
Organizirano v kulturnem domu 
Vevče, 'datum pa bo objavljen v 
naših informacijah. Vise člane ko
lektiva vabimo, da ise tega za
nimivega predavanja o napredni 
papirni proizvodnji vsekakor 
udeležijo.

Stane Antončič

Ne* '«=»■**
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Člani vevškega DIATI v krški papirnici ob vodočistilni napravi (foto
Vid Vilfan)

Skoraj bi pozabili na ostale 
možnosti (organiziranega letova
nja, to je na Veliki planini, v 
apartmaju v Kranjski gori in v 
brunarici Trebeljevo.

Vsem, ki iboste dopustovali na 
morju ali v planinah, želimo 
obilo sonca,' miru in brezskrbnih 
dni.

J. R.
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Letno kopališče smo odprli 1. junija, potem, ko so bila opravljena 
vsa vzdrževalna dela. Na to seveda vsako leto najtežje čakajo otroci, 
pa tudi nekaj starejših neučakancev je odprtje vevškega bazena komaj 
pričakalo. Komisija za šport in rekreacijo pa bo organizirala tudi 

plavalne tečaje za otroke in odrasle
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Počastitev obletnice osvoboditve 
Ljubljane, mesta heroja

Teka v počastitev zgodovine upora !). maja, na obletnico osvoboditve 
Ljubljane, imenovanega PARTIZANSKI MARŠ, se je udeležila tudi 
tale trojka vevških papirničarjev — tekačev — Tine Božja, Stane 
Rangus, Andrej Zapušek — ki je na pomožnem cilju na Trgu osvo
boditve po osemindvajsetih kilometrih bila enotna in celo nasmejana

Tam pod Urhom ob tabornem ognju, pesem glasno Vevčani pojo...

Prvi tek po poteh 
Molniške čete

Športno društvo Zadvor je 3. 
maja organiziralo v spomin na 
ustanovitev prve partizanske če
te na iSlovenskem — Molniške 
čete — množično rekreativno te
kmovanje itrojic, ki se ga je ude
ležilo več koti sto tekmovalcev in 
tekmovalk, med njimi tudi zna
na imena slovenskih tekaških re
prezentantov.

20 km dolga proga, ki so jo 
prizadevni organizatorji simbo
lično označil s potresenimi pa
pirčki, je potekala od osnovne 
šole Toneta Trtnika Tomaža čez 
Urh in Orle, po Molniku dq 
vasi Repče, kjer je bila okrep
čevalnica, v Podlipoglav in po 
cesti do šole Sostro. 10-kilometr- 
ska proga pa se je pod Orlami 
odcepila proti Podmolniku in na
zaj do šole TTT. Za prijetno 
vzdušje na cilju je poskrbel tu
di radio klub Društva ljudslke 
tehnik Papirnice Vevče s svojo 
glasbeno aparaturo.

Prvi tek »Po poteh Molniške 
čete« je bila uspešna prireditev,

ki bo v bodoče uvrščena v vsa
koletni koledar tekaških prire
ditev v Sloveniji. Prve medalje 
teka Po poteh Molniške čete je 
podeljeval Lojze Trtnik, preži
veli borec Molniške čete.

V. B.

Tekmovanje 
med tozdi

Komisija za šport in rekre
acijo je organizirala tekmo>- 
vainja med tozdi v malem no
gometu, odbojki, košarki, 
streljanju, namiznem tenisu, 
šahu, plavanju in vlečenju 
vrvi. Pričetek tekmovanj je 
bil na DAN MLADOSTI, 25. 
maja in jih lahko štejemo kot 
kvalifikacijo za letne športne 
igre papirničarjev Slovenija, 
katerih prireditelj je letos: 
tovarna celuloze in papirja 
Aero Medvode in bode* v sep
tembru.

Na teku Po poteh Molniške čete je za pretečeno deset kilometrsko 
progo s časom 44,04 papirniška trojka Hribar, Zapušek, Rangus prejela 
srebrne medalje. Bojan Dečman (levo) je s svojo trojko tekel na 20 km

7. maja se je blizu 200 vevških 
delavcev udeležilo tradicional
nega POHODA PO POTEH SPO
MINOV IN TOVARIŠTVA, letos1 
že sedemindvaj setič. Kot vedno 
smo štartali pri spomeniku na 
Urhu in ise z ostalimi pohodniki 
vključili v živ obroč okoli Ljub
ljane. Poseben pomen daje tej 
manifestativni prireditvi to, da so 
udeleženci pohoda vseh starosti, 
od najmlajših, ki znajo komaj 
hoditi, do najstarejših, ki počasi 
in vztrajno prehodijo pot.

In seveda smo se kot vedno 
tudi letos po končanem pohodu 
vrinili nazaj proti Urhu iv dolino 
Konjščice, kjer smo pozabili na 
utrujenost in po stari navadi pro
slavili obletnico osvoboditve na
šega mesta ob zvokih harmonike 
v veselem prijateljskem razpolo
ženju.

9. maja pa so >se s _stdterimi 
udeleženci PARTIZANSKEGA 
MARŠA naši tekači podali na 
28 kilometrov dolgo progo. Štar
tali so ob 17.i uri pri spomeniku 
Ob žici partizanske Ljubljane v 
AiiendejeVi ulici na Ježici, se 
preko Fužin podali na Urh m 
Orle ter prišli na cilj, ki je bil 
na Ajdovščini. Na dolgi progi, 
kjei* je nekoč tekla bodeča oku
patorjeva žica, so (morali pre
magovati psihične krize, mučili 
so jih krči v mišicah, ožulilo jih 
je, koža i je bila odrgnjena, ni bi
lo lahko doseči cilj. Zato so vsi, 
ki so prišli na cilj, za nas tudi 
zmagovalci.

V Istri so pričeli 
z gradnjo 

turističnega 
naselja Mareda
Verjetno vas bo zanimalo, 

da je novomeško Splošno 
gradbeno podjetje Pionir pri
čelo z gradnjo velikega tu
rističnega naselja v Maredi, 
5 km od Novigrada proti Uma
gu.

Kot nam je znano, si druž
benopolitične skupnosti v SR 
Hrvatski prizadevajo, da bi 
slovenske delovne organizaci
je zapustile lokacije počitni
ških domov vzdolž istrske 
obale. Medtem, ko .so nekate
re slovenske delovne organi
zacije že opustile svoje domo
ve, pa se delovne organizaci
je, ki imamo svoje počitni
ške domove v Pineti, tej zah
tevi močno upiramo. Ni še 
znano, 'kakšna bo nadaljnja 
usoda obstoja naših počitni
ških domov, vsekakor pa je 
jasno, da bomo morali prej ali 
slej prepustiti te lepe lokaci
je tamkajšnjim družbenim’ in
teresom.

Zato menimo, da je sedaj 
pravi čas, da pristopimo k 
realizaciji načrtovanega na
kupa novih počitniških kapa
citet, za katere srno se že do
govorili na delavskih svetih 
posameznih TOZD, pa jih za
radi zakona, ki prepoveduje 
investiranje v negospodarske 
dejavnosti, nismo realizirali.

Upamo pa, da bo tudi na tem 
področju prišlo do sprememb. 
Ne glede na to se bomo tru
dili, da si zagotovimo nakup 
novih počitniških kapacitet, 
tako da bi bile Te-te dopust
nikom na voljo že v počitni
ški sezoni 1984.

J. R.

Na startu tradicionalnega vele
slaloma v počastitev Dneva mla
dosti na Vršiču, prijateljsko so
delovanje petih meščanskih de
lovnih organizacij: Papirnica
Vevče, Žito, Totra, Saturnus in 
Tiki, ki je bila letos organizator 

(prva slika zgoraj)
Naš najboljši tekmovalec na Vr
šiču, Izidor Furlan, med vratci 

na plazu (druga slika zgoraj)

Proga pod Prisojnikom je bila 
zoprna in atraktivnih padcev ni 

manjkalo (slika desno)

Vsak udeleženec tekmovanja je 
prejel tudi darilo. Izidor Furlan 
si je s svojo elitno vožnjo med 
strmimi vratci prismučal srebrno 
kolajno, na katero je pritisnil 
izžreban žito v paket; sreče, ki 
je kar žarela z njega, ni mogel 
prikriti. In zakaj bi jo, saj je 
bilo »veliko poklicanih, a le malo 
izvoljenih« in bil je prava zvezda 

(slika spodaj)

Tradicionalno proslavljanje PRVEGA MAJA privablja na Pečarjev 
hrib stotine ljudi; nobenega posebnega protokola za to ni, pa vendar 
je to srečanje edinstveno srečanje vseh generacij z veliko entuziazma 

in pristne ljudske volje
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Tam po dolenjskih gričih
Zbrali smo se pod uro na že

lezniški postaji in se odpeljali 
z vlakom na Dolenjsko. Žal je 
bilo med gručo planincev na 
postaji žalostno malo vevških. 
Včasih si je res težko utrgati 
čaz za izlet, ampak rekreacija 
v obliki peš hoje je tudi utrje
vanje zdravja in nabiranje moči 
za naslednji teden. Za naš mali 
narod je to zelo pomembno.

Pogled na dolenjsko pokrajino 
v pomladnem 'zelenju je čudo
vit; isem pa tja so raztresene do
mačije, kjer so se zibali naši 
sodelavci.

In že smo v Mirni peči, izsto
pimo in se podamo na pot, malo 
gor pa dol In čez nadvoz avto
ceste Ljubljana—Zagreb pride
mo v depo vas. Ne moreš kaj, 
ko te premaga skušnjava in 
vprašaš domačina, če ima kaj 
tekočega za moč in dobro vo
ljo. 'Saj tu v teh manjših vzpe
tinah je nam planincem to do
voljeno. Čez vas in po gozdu 
pridemo do gradu Hmeljnik, ki 
stoji tu že od leta 1290. V 16. 
stoletju sio ga povečali in V času 
turških vpadov 'močno utrdili. 
Zadnjo vojno je bil grad pož
gan, sedaj pa je že precej ob
novljen. Za dokončno ureditev

je žal zmanjkalo denarja. Ogle
dujemo si ga, misel nam uhaja 
nazaj v tiste čase, ko so bili eni 
gospodje, drugi pa reveži in ko 
je graščak jahal konja tja dol 
po polju in si med ovčicami iz
biral nekaj sladkega za zvečer.

Hitimo naprej po hladni senci 
in kaj (kmalu se nam odpre po
gledi na vinograde in vikend hi
šice. Spet se ustavimo in po na
ravi prijazni Dolenjci nam prid
no gasijo žejo. Vmes si ogledu
jemo mojstrsko obrezano trto. 
Prikaže se nov vrh, pa ispet vas, 
mi pa se bližamo Trški gori. 
Po žigosanju pri iSaksidi si še 
ogledamo cerkev, zgrai.eno leta 
1620; notranjost vidimo le sko
zi ključavnico. Ob cerkvi še sto
jijo štiri stoletne lipe, ki dajejo 
posebno lepo podobo kraju.

Po kamniti poti se sputimo le 
lepo urejeni turistični vinski kle
ti v lasti tovarne zdravil »Krka«. 
Opremljena je v starinskem slo
gu, prekrita s slamo, polna raz
nih delov orodja za predelavo 
grozdja, naokrog pa sami mla
di trsi. Na terasi ob obzidju so 
hrastove mize in klopi. Pogled 
sieže od cerkve na Trški gori tja 
čez Novo mesto, pa naprej na 
Gorjance, čeznje pa na zagreb

ško Medvednico. Spodaj ob Kr
ki ždi grad Otočec, zadaj pa sa
mi vinogradi. Ob litru »taprave- 
ga« cvička — birt je dejal, da 
je prav iz teh trt — pride pe
sem kar sama od sebe na usta. Se 
vrisk in žel se spustimo med 'trta
mi tja dol v gozd in dalje proti 
Novem mestu.

Frač Pleško

Izhod jc v boljšem delu, ven
dar ga nekateri vztrajno iščejo 
pri vratarju.

Ne samo čarovnic, treba je lo
viti tudi čarovnike.

Inflacija je zajela tudi knji
ževnost. Da povedo eno samo mi
sel, napiše več avtorjev cel ro
man.

Denar pokvari značaj, seveda, 
če ga človek ima.

Obala (Marjan Penca, FKK DLT »Papirnice Vevče«)

Na DAN OF, 27. aprila so člani Kolesarskega kluba Rog Franck že 
osemintridesetič organizirali pod Urhom kolesarsko dirko v spomin 

padlim borcem kolesarjem

Direktor Papirnice Vevče, Stane Ermenc med mladimi kolesarji 
KK Rog Franck pred štartom

Start in cilj kolesarske dirke je bil pod Urhom; k slovesnemu vzdušju 
so prispevali tudi godbeniki Papirniškega pihalnega orkestra Vevče

Nekoga moraš imeti rad
Ljubezen ne nastane slučajna. 

Obstaja določena atmosfera, v 
kateri ljubezen najlepše uspe
va, določen način življenja, v 
katerem .to neprimerljivo čustvo 
hitreje dozoreva.

Za ljubezen je potrebno dosti 
časa. Morda obstaja ljubezen na 
prvi pogled; vendar pa je zre
la ljubezen podobna drevesu, ki 
se iz semena v 'zemlji počasi 
razvije do svoje popolne moči.

Vsakdo rabi čas, da poglobi 
svoje občutke, da jih zna ceniti 
in se nauči ceniti 'lastnosti, po 
katerih se druga oseba loči od 
nas. Posebna sreča je znati sode

lovati V radostih in skrbeh neko
ga drugega.

Ljubezni so potrebne tudi be
sede; brez teh ne moremo izra
ziti svojih čustev v celoti.

Ljubezen nikoli ni samo eno 
dejanje; to je dosmrtna potre
ba, s katero dozorevamo. Lepa 
je, v vsaki dobi po svoje, a ved
no in povsod lepa. Ne moremo 
ji načrtovati ne prihoda, ne tra
janja, ne konca. Pride, ugasne, 
in spet pride... In ne vem za
kaj prav maju pripisujemo naj
več ljubezni, saj ljubezen je 
vendar vedno pomlad ...

Aktiv novinarjev v OZD naše občine se je 10. maja sestal na svoji 
redni mesečni delovni seji v naši delovni organizaciji, v prostorih

ateljeja tozda Veta
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Nagradna križanka
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Neporočenima Mariji in Alešu se je rodil sin. 
Živeli so blizu Celovca. Šele po devetih letih sta 
prihranila toliko denarja, da sta se lahko poročila. 
Tudi sin jima je moral pomagati v mali trgovinici z 
moko in kruhom. Na ramah je nosil težke vreče, zato 
je imel vse življenje eno ramo povešeno.

Najprej je hodil v celovško, nato v dunajsko šolo. 
V mladih letih je pisal pesmi. Doktor fizike je postal 
s triindvajsetimi, univerzitetni profesor z osemindvaj
setimi in s tridesetimi leti direktor fizikalnega insti
tuta na Dunaju. Ob smrti mu je bilo oseminštirideset 
let. Letos praznujemo stoletnico njegove smrti.

To križanko posvečam prav njemu v spomin in 
zahvalo.
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Kad je več tako
Sečam se toga, kada si rekla 
-pak si mogla i snage stekla- 
psihijatru da idem, jer potrebno to je, 
da lečim srce zbog lepote tvoje.

Na samom kraju to mi preostalo; 
krenuh pa onda zastadoh malo.
Noga kročila, srce ni da krene, 
zor psihijatru zbog lepote njene?

Zatvorih oči, nevidoh sebe 
al srce i dalje misli na tebe; 
zar je to mogla? alal joj vera, 
čak do ovoga da me dotera.

Kad dodjem do njega, gleda me mrko, 
na čala mi liči jer bese brko.
Jeli ti dečko, kakve so nevolje, 
zbog one lepše il one bolje?

Druže doktore ima več davno 
zagrizen sam samo u ono glavno; 
pored deteta i vlastite žene 
padam ko letva zbog lepote njene.

Zaljubljenost i dalje u tebi vlada, 
mora da je neka zgodna i mlada, 
detetu i ženi brzo kuči leti 
jer i njo j če tako neko da se sveti.

Radoslav Banjac

’KADROVSKA SLUŽBA POROČA .
ZA MESEC APRIL 

Prišli:
Grubelnik Darvica — dovažal- 

ka
Jurenec Julijana — snežilka — 

obratna
Blagojevič Bordo — natakar- 

točaj — za dol. čas 
Murn Anton — progar 
Pečnik Stanka — pripravnica

— za dol. čas

Odšli:
Jukič Ivan — obratni klju

čavničar
Habič Marija — vratar — 

upokojena
Sotlar Jožefa — prebiralka- 

števka — upokojena
Blaž Marija — pregledovalika

— upokojena
Grbič Milovan — II. pom. do- 

del. stroja — v JLA 
Jerman Stanislav — elektrikar 

III — v JLA
Peterca Tomaž — elektrikar 

III — v JLA
Silič Bojan — elektrikar JII

— v JLA
Malovrh Alojz — pom. del. v 

kov. deil. — v JLA 
Vidic Slavko — II. pom. vod

je preč. rezal. str. — v JLA

Bratun Branko — brusilec le
sa — v JLA

Marolt Igor — vodja pakir- 
nega stroja — v JLA

Arsič JSpasoje — kurir — v 
JLA

Črne Franci — ključavničar 
II — v JLA

Demič And jela — snažilka ob
ratna

Markovič Miodrag — vnaša- 
lec vlaknin

Rodili so se:
Savkovič Žarku sin Goran
Kadirič Ramizu hči Nesiha
Tahirovič Fatimi in Zahidu 

sin Zlatan
Blažin Leonu sin Jurij
Hozjan Zdenki in Ivanu hči 

Helena.
ČESTITAMO!

ZAHVALA!
Vsem, ki so ob smrti moje 

drage mame podarili cvetje, 
izrekli sožalje in jo spremili 
na zadnji poti, se iskreno za
hvaljujem.

Cirila Kogej

Rešitev nagradne 
križanke

ECU, ERIN, K, MIKENE, LO, 
DUKAT, OB, AMS, I, GRB, E, 
O L, AER, NEMO, KOZARA, 
DŽADO, SODI, AR, AETIJ, EV, 
DDR, ANNE, D, TALAR, BL, 
ANDI, ENARE, OER, TOP, RJA, 
SARKOFAG, AB, IALOMITA.

Prispelo je zelo malo rešitev, 
pa še te so bile vse nepravilne. 
Zato izžrebancev ini. Oreh je bil 
kot kaže pretrd, pa še tiskarski 
škrat je stvar zapletel.

Upamo, da bo za tokrat ob
javljeno nagradno križanko pri
spelo več rešitev, da bodo tudi 
pravilne; izžrebali jih bomo kot 
po navadi pet in reševalce na
gradili s po 100,00 din.

Rešitve oddajte v oddelek za 
informiranje do 11. julija 1983. 
Upamo, da vam bo reševanje te 
križanke prineslo več enigmat- 
skega užitka.

nosa2ena
V NOVI NAŠI ŽENI

»UBIL BI TE ZA BRAZDO«!
(Premalo zemlje imajo tisti, 
ki bi jo hoteli obdelovati)

ZAKAJ HOČEMO PREJ V 
POKOJ?
(Bistvene novosti osnutka po
kojninskega zakona)

ZNAČKA KI NI NAPRODAJ
(Bralna značka ali ikaj bere 
naša mladina)

SOSED SOSEDU SOSED
(Kako so na Logu organizirali 
piknik)

»STRUP« ZA NOGE SO 
SPlCAKI IN VISOKE PETE
(Kaj je zdrava obutev)

VELIKA KROJNA POLA
(Kako se lahko doma modno 
in poceni oblečete)

-M DELO —
Glasilo delovne organizacije Pa
pirnice Vevče — Izdaja ga delav
ski svet — Izhaja vsak mesec — 
Glavni in odgovorni urednik Vida 
Bartol —- Uredniški odbor: Raz
devšek Jožica, Zajec Ignac, Ma
rolt Jože, Fras Franc, Razdevšek 
Silvo, Bogovič Ivo, Grad Andrej 
— Tehnični urednik: Marjan Iva
nuš, CGP Delo, TOZD Delavska 
enotnost, Ljubljana, uredništvo za 
urejanje glasil delovnih organi
zacij — Tisk tiskarne Tone Tom
šič, Ljubljana — Naslov uredni
štva: Papirnica Vevče, Vevška ce
sta 52, 61260 Ljubljana-Polje. Po 
mnenju Republiškega sekretariata 
za informacije št. 421-1/72 z dne 
21. 1. 1976 šteje ta publikacija med 
proizvode iz 7. točke prvega od
stavka 36. člena zakona o obdav
čenju proizvodov in storitev v 
prometu, za katere se ne plačuje 
temeljni davek od prometa proiz
vodov.


